
 

NOVINY
CHOMUTOVSKÉ
2 měsíčník statutárního města Chomutova

5. února 2025

Chomutov má 
osmý kámen 
zmizelých str. 9

Parkování  
kontroluje auto  
s kamerami str. 4

Primátor: 
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10. 2.
Uzávěrka žádostí z grantu 
chomutovské radnice Podpora 
služeb a aktivit v sociální oblasti

12. 2.
Sněžný úplněk – sledování 
měsíce ve hvězdárně  
F. J. Gerstnera u bývalého kina 
Oka (19–21 hod.)

15. 2.
Valentýnská dílna k výstavě 
Folklor žije – oblastní muzeum  
v Chomutově, Palackého ulice 
(10–16 hod.)

27. 2.
Popelka – muzikálové 
představení pro děti, městské 
divadlo (17 hod.)

4. 3.
První letošní zasedání Zastu- 
pitelstva města Chomutova. Koná 
se v zasedací místnosti na histo- 
rické radnici na náměstí 1. máje. 
Program bude ještě zveřejněn.

ZAPIŠTE SI 
DO DIÁŘE

FARMÁŘSKÉ TRHY  
V CHOMUTOVĚ ZAHÁJÍ 
ZABIJAČKOVÉ HODY
Patnáctá sezóna farmářských trhů na chomutovském 
náměstí 1. máje odstartuje v sobotu 22. února zabi-
jačkovými hody. Návštěvníci si budou moci nakoupit 
speciality od šesti řezníků, ale také si na místě po-
chutnat na zabijačkovém guláši, polévce, teplých jitr-
nicích, ovaru a dalším slaném i sladkém občerstvení. 
Proběhne také tradiční soutěž O nejchutnější chomu-
tovskou jitrnici. Organizátoři však slibují daleko širší 
nabídku, kromě oblíbených prodejců krůtího masa, 
pečiva, knedlíků, medu, ryb, koření, vína, vajec či se-
zónního ovoce a zeleniny, budou na trzích i další noví 
výrobci a prodejci kvalitních řemeslných potravin. 
Farmářské trhy se v Chomutově budou i letos konat 
opět vždy v sobotu jednou za čtrnáct dní až do Vánoc. 
Nejbližší termíny jsou 22. února, a poté 8. a 22. března.

� aktuality
 4 MĚSTO ZMÍRNÍ 

PODMÍNKY PRO 
STARTOVACÍ BYTY

  Tři ze čtyř bytů, které město 
nabízí jako startovací bydlení 
pro mladé rodiny, jsou prázdné. 
Radnice proto plánuje změkčit 
podmínky a vyzývá mladé 
pracující rodiny, aby se hlásily.

� aktuality
 5 KRUHOVÝ OBJEZD NA 

LIPSKÉ JE V PROVOZU
  Plynulejší a především 

bezpečnější provoz. To by 
měla zajistit nově vybudovaná 
okružní křižovatka v horní 
části Lipské ulice, která je od 
konce roku dočasně otevřená. 
Dokončená má být v dubnu.

  � rozhovor
 6 RADEK VOCH:  

CHCI STÁLE OBJEVOVAT
  Radek Voch je mladý historik  

z Chomutova, který se věnuje 
velmi podrobně místním 
dějinám. Před Vánocemi vydal 
knihu o poválečné přestavbě 
Chomutova v letech 1945–1989, 
která přináší unikátní fotky   
a dosud nezveřejněné informace.

�  téma
 8 CHOMUTOV MÁ OSMÝ 

KÁMEN ZMIZELÝCH
  Kámen zmizelých neboli 

stolpersteine vsazený 27. ledna 
do chodníku v Čelakovského 
ulici připomíná smutný příběh 
Sally Goldmann, která zemřela 
v terezínském ghettu. 

� zprávy z města
 10 MĚSTO ZAČNE VYDÁVAT 

KOMPOSTÉRY
  Chomutované, kteří si během 

minulého roku požádali na 
magistrátu o kompostér, si 
ho budou moci během února 
a března vyzvednout. Město 
bude rovněž rozmisťovat 
a vyměňovat nádoby na 
bioodpad.

� aktuality
 13 NEMOCNICE 

PŘEDSTAVILA NOVÝ 
TOMOGRAF

  Radiodiagnostické oddělení 
chomutovské nemocnice 
spustilo na konci ledna do 
provozu nový počítačový 
tomograf (CT), který 
nahradil čtrnáct let starý 
přístroj.

�  sport
 22 ZABYSTŘANOVI TO  

NA SVAZÍCH JEZDÍ
  Chomutovský lyžař 

a olympionik Jan Zabystřan 
prožívá skvělou sezónu. Daří 
se mu bodovat v závodech 
světového poháru, a to jak ve 
sjezdu, tak v obřím slalomu.

Chomutovské noviny si můžete přečíst také 
elektronicky, a to díky rozhraní Chytrý zpravodaj, 
které je součástí aplikace Munipolis. Najdete jej 
na https://chomutov.munipolis.cz/chytry-zpravo-
daj, případně stačí načíst QR kód vlevo. V aplikaci 
najdete nejnovější vydání i archiv starších čísel. 
Uživatelé registrovaní v aplikaci Munipolis dosta-
nou vždy zpravodaj v interaktivní podobě přímo 
do svého mobilního telefonu nebo na e-mail.

CHOMUTOVSKÉ NOVINY V MOBILU
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Inzerci v těchto novinách pro vás zajistí:

603 786 170
vrbicky@regvyd.cz

Vít VRBICKÝ
602 616 510

libra@regvyd.cz

Gustav LIBRA
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Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vás jménem vedení města 
srdečně pozdravil a popřál vám do roku 2025 
pevné zdraví, štěstí a mnoho úspěchů.

Možná jste si v množství zpráv o dění doma 
i ve světě nevšimli, že jsme pro vás připravili 
několik pozitivních novinek, které se přímo 
dotýkají života obyvatel Chomutova.

A jaké dobré zprávy pro vás máme?

Jedná se o změny týkající se městského roz-
počtu, cen tepla, ohřevu vody a poplatků za 
svoz odpadu.

Jsme rádi, že se nám podařilo zmírnit dopady 
složité ekonomické situace. Plně si uvědomu-
jeme, že současné podmínky jsou pro mnohé 
z vás náročné, a snažíme se jako vedení 
města dělat maximum pro vaši podporu.

Při přípravě rozpočtu na rok 2025 jsme rozhodli, 
že letos nedojde ke zvýšení poplatků za svoz 
odpadu. V tomto rozhodnutí mě podpořili i moji 
náměstci, díky čemuž se podařilo zachovat výši 
poplatku na částce 800 Kč na osobu i přes fakt, 
že v jiných městech došlo k jeho nárůstu.

Je však nutné připomenout, že městský roz-
počet již nyní výrazně dotuje svoz odpadu. 

Bohužel, do těchto nákladů se promítají 
i pohledávky po neplatičích, jejichž dluhy 
zatěžují nejen městské finance, ale i poctivé 
občany.

I přes současné úsilí udržet poplatky na stá-
vající úrovni si uvědomujeme, že v budoucnu 
může být obtížné tuto částku zachovat. Rádi 
bychom vás ujistili, že jakékoliv změny budou 
zavedeny s maximální ohleduplností a sna-
hou minimalizovat dopad na vaše rodinné 
rozpočty.

Prvním krokem k zodpovědnému hospodaření 
bylo schválení historicky prvního vyrovnaného 
rozpočtu města. Tento úspěch je výsledkem 
intenzivní spolupráce s vedoucími pracovníky, 
kterým bych chtěl touto cestou poděkovat za 
jejich odborný přístup a nasazení.

Přijetí vyrovnaného rozpočtu nebylo jed-
noduché, ale je klíčové pro zdravé finanční 
řízení města. Analýzou rozpočtu jsme iden-
tifikovali oblasti, kde je možné snížit vý-
daje, a naopak sektory, které vyžadují větší 
investice.

Naším cílem je nejen šetřit tam, kde je to 
efektivní, ale také směřovat prostředky tam, 
kde přinášejí největší užitek pro obyvatele. 
Tento přístup je důkazem našeho závazku 

vůči zodpovědnému hospodaření a dlouho-
dobému rozvoji města.

Jako další pozitivní zprávu vám mohu ozná-
mit, že ceny tepla se v roce 2025 zvýší pouze 
o inflaci (3,5 %) a cena ohřevu vody zůstane 
na úrovni roku 2024. V jiných městech Česka 
dochází k výraznějším nárůstům, což je pro 
mnoho domácností velmi zatěžující.

Vyjednávání s dodavateli energií bylo ná-
ročné, ale korektní. Současně jsme hledali 
vnitřní úspory, abychom zmírnili tlak na na-
vyšování cen. Díky tomu mají chomutovské 
domácnosti jistotu, že výdaje za energie zů-
stanou na únosné úrovni.

Všechny tyto kroky dokazují, že nové vedení 
města klade důraz na zodpovědný přístup 
a konkrétní pomoc občanům.

Za vedení města vám děkuji za vaši podporu. 
Věřím, že naše společné úsilí přispěje k tomu, 
aby byl Chomutov místem, kde se dobře žije, 
i navzdory náročným výzvám současné doby.

Hodně zdraví a štěstí vám za vedení města 
přeje

primátor města Chomutova
JUDr. Milan Petrilák

SLOVO PRIMÁTORA

Po nedávném auditu v chomu-
tovském zooparku zadalo vedení 
města podobné kontroly v dalších 
třech městských organizacích. 
Jde o společnosti Chomutovská 
bytová, a. s., Technické služby 
města Chomutova a Městské lesy 
Chomutov. Úkolem auditorů bude 
prověřit vnitřní procesy a odhalit 
případné nesrovnalosti.

Auditoři prověří fungování orga-
nizací v období od 1. ledna 2020 do 
31. srpna 2024. Jejich výstupem bu-
dou zprávy pro každou organizaci 
zvlášť. V nich se mají zaměřit na 
zjištěné problémy s tím, že zároveň 
zhodnotí, jak efektivně byly využí-
vány finanční prostředky a upozorní 
na případné neobvyklé praktiky. 
Zároveň s tím by měli kontroloři 
navrhnout řešení.

Audit se týká trojice organizací, 
které měl ve své gesci exprimá-
tor Marek Hrabáč. Vedení města 
chce jejím prostřednictvím zajistit 
transparentnost a správné fungování 
městských společností. �

Důvodem přestavby jinak po-
měrně přehledného místa byla 
vysoká intenzita dopravy i častější 
dopravní nehody. Za jeden den tudy 
projede v průměru skoro deset tisíc 
vozidel a šířka hlavní trasy sváděla 
řidiče k vyšší rychlosti. To by měl 
kruhový objezd změnit. Stavební 
práce začaly na konci září loňského 

roku. Probíhaly za provozu, do-
pravu řídily semafory, někdy i pra-
covníci stavby se signalizačními 
praporky. Stavba však stále není 
dokončená, byla pouze na zimu 
přerušena. Ačkoli jde především 
o investiční akci kraje, kterému 
silnice patří, město se k ní připojilo 
opravami chodníků v okolí. �

Kruhový objezd u bývalého kina Oka 
už je otevřený, dokončí se na jaře
Plynulejší a především bezpečnější provoz. To by 
měla zajistit nově vybudovaná okružní křižovatka 
v horní části Lipské ulice, která je od konce roku 
dočasně otevřená. Dokončená má být v dubnu.

COMOTOVIA 2023 BUDE 
V PRODEJI
Město Chomutov vydalo sborník 
příspěvků z konference věnova-
né 100. výročí založení Městské-
ho muzea a Městského archivu 
v Chomutově (1923–2023) pod 
názvem Comotovia 2023. Ta pro-
běhla za účasti mnoha historiků 
a odborníků v listopadu 2023 
v zasedacím sále chomutovské 
radnice. Publikace je v prodeji 
v Městském informačním centru.

RE-USE CENTRUM SE 
MEZI LIDMI UJALO
Re-use centrum, které město ote-
vřelo v únoru loňského roku, se 
rychle ujalo. Jak informoval odbor 
životního prostředí chomutov-
ského magistrátu, navštěvuje ho 
průměrně pět občanů denně. 
Nejčastěji tam lidé nosí hrnky, 
skleničky, talíře, pekáče a knihy. 
Re-use centrum se nachází na 
sběrném místě technických 
služeb v Jiráskově ulici.  Provozní 
doba – Po: zavřeno; Út, Čt: 8-12, 
12:30-18; St, Pá, So: 8-12, 12:30-16; 
Ne: 10-13 hodin.

KRÁTCEMěsto nechá 
zkontrolovat 
další organizace

Vedení města Chomutova přijalo 
v pondělí 13. ledna na radnici mladé 
hokejisty Vojtěcha Husineckého 
a Vojtěcha Čihaře, kteří přivezli 
bronzové medaile z mistrovství 
světa juniorů v hokeji. Rodáci 
z Chomutova obdrželi osobní gratu-
laci od primátora Milana Petriláka 
a jeho náměstků za skvělou repre-
zentaci České republiky i jejich 
klubů – Pirátů Chomutov a HC 
Energie Karlovy Vary. „Obdivuji vás 
za vaši píli a odhodlání a s kolegy 
vám chceme osobně pogratulovat 
k tak velkému úspěchu,“ ocenil dvo-
jici mladých sportovců primátor. �

Bronzoví 
hokejisté  
na radnici

Do ulic v Chomutově vjelo 
nové služební vozidlo městské 
policie CamCar. Po měsících tes-
tování s ním strážníci začali od 
nového roku oficiálně monitorovat 
zaparkovaná auta. Speciální elekt-
romobil slibuje efektivnější způsob 
kontrolu zpoplatněných parkova-
cích zón ve městě.

Zásadní přednost celého systému 
je, že systém ve vozidle je schopen 
během několika vteřin vyhodnotit, 
zda mají automobily zaplacené par-
kovné nebo zda neporušují jiná pra-
vidla. Je to díky několika kamerám 
a systému umožňujícímu snímání 
a porovnávání registračních značek 
v reálném čase.

Auto během měření jede 
přibližně třicet kilometrů za 

hodinu. „Každý úsek vždy mu-
síme projet dvakrát, abychom 
se vyvarovali snímání aut, která 
jen rychle něco vykládají či ně-
koho vyzvedávají. Zároveň je to 
kvůli tomu, abychom dali řidi-
čům čas na zaplacení u automatu 
či v aplikaci,“ popisuje Tomáš 
Piskáček, strážník Městské poli-
cie Chomutov.

Strážníci díky speciálním 
kamerám a tabletu také vidí, 
na kterých místech v daný den 
byli a kam je potřeba ještě zajet. 
Kontrola aut, která vykazují, že 
například nemají zaplacenou par-

kovací kartu, probíhá poté ručně 
na počítači či telefonu. Po kon-
trole dojde k nahlášení pokuty 
Magistrátu města Chomutova.

Oproti strážníkovi s telefonem, 
který zaparkovaná auta kontrolo-
val, je systém CamCar nesrov-
natelně rychlejší. „Například 
kontrola náměstí 1. máje dříve 
trvala přibližně půl hodiny, než 
se ověřilo u všech vozů zaplacení 
parkovného. Nyní je naše monito-
rovací vozidlo schopné to ověřit 
během čtyř minut i s tím, že celé 
náměstí projedeme dvakrát,“ do-
plňuje Piskáček. �

Středisko 
volného času 
Domeček 
Chomutov 

ve spolupráci s redakcí týdeníku 
Nástup, Chomutovskou knihovnou 
a statutárním městem Chomutov 
vyhlásilo další ročník literární sou-
těže Chomutovský kalamář 2025.

Soutěž je určena autorům 
starším třinácti let bez omezení, 
soutěžit se bude opět ve třech ka-
tegoriích – próza, poezie a mikro-
povídka. U prvních dvou žánrů je 
téma volné, pro mikropovídky je 
uvozené zadáním „Odehrálo se za 
sluneční soustavou“.

Próza a poezie budou hodno-
ceny ve dvou věkových kategori-
ích (13 až 19 let a 20 a více let), 
u mikropovídky budou všechny 
došlé práce posuzovány společně. 
Uzávěrka přihlášek je 31. března, 
více informací najdou zájemci na 
webových stránkách Domečku, kde 
jsou ke stažení propozice soutěže 
i přihláška. �

Tři ze čtyř bytů, které 
město nabízí jako 
startovací bydlení pro 
mladé rodiny, jsou 
prázdné. Radnice 
proto plánuje změkčit 
podmínky a vyzývá 
mladé pracující 
rodiny, aby se hlásily.

Byty město vyčlenilo v cihlo-
vém domě v Šafaříkově ulici, přes 
svou společnost Chomutovská 
bytová je začalo nabízet asi před 
půl rokem. Dnes je však obsazený 
jen jeden byt 2+1, zbylé tři zejí 
prázdnotou.

Zájemci přitom byli, přišlo 
dokonce několik desítek žádostí. 
„Žadatelé bohužel nesplňovali 
podmínky pro přidělení bytu. Je 
to smutné, ale taková je skuteč-
nost,“ okomentoval situaci pri-
mátor Chomutova Milan Petrilák. 
Nejčastěji žadatelé nesplňovali 

podmínku ohledně počtu dětí, 
práce a výše výdělku. Někteří ne-
měli zaměstnání, jiní měli naopak 
výdělek nadprůměrný, a tudíž ne-
byl důvod přidělit jim byt se zvý-
hodněným nájemným.

V současné době Chomutovská 
bytová připravuje zmírnění pravi-
del. Náměstek primátora pro soci-
ální oblast Milan Märc však ujistil, 
že některá kritéria zůstanou nepře-
kročitelná. „Stále je pro nás pri-
oritou, aby se jednalo o pracující 
rodinu, nechceme z toho udělat so-
ciální byty. Má to být další stupeň 
prostupného bydlení,“ nechal se 
slyšet. „Podmínky bychom mohli 
snížit například v tom bodě, že se 
nemusí jednat o rodinu s dětmi, ale 
je tu nějaký předpoklad, že se tak 
stane,“ nastínil.

Zájemci o bydlení ve startova-
cích bytech mohou zasílat žádosti 
prostřednictvím formuláře na 
webu společnosti Chomutovská 
bytová. Pořadí žádostí určí bo-
dové hodnocení. �

Parkování v Chomutově kontroluje moderní 
elektromobil městské policie
Nový vůz snímá 
pomocí kamer na 
střeše registrační 
značky zaparkovaných 
aut a kontroluje jejich 
parkovací karty či 
zaplacení parkovného 
v automatu.

Přihlaste se do 
Chomutovského 
kalamáře

Město zmírní podmínky pro 
přidělení startovacích bytů

PRVNÍM MIMINKEM 
ROKU 2025 JE NIKOLAS
V pátek 3. ledna 2025  
v 8 hodin a 46 minut přišlo 
na svět první chomutovské 
miminko letošního roku. Chla-
peček se jmenuje Nikolas a do 
porodnice ho zašel slavnostně 
přivítat také primátor města 
Milan Petrilák, který mamince 
předal i drobné dárky.

ZOOPARK HLEDÁ 
SPECIALISTU NA 
SOCIÁLNÍ SÍTĚ
Zoopark Chomutov vyhlásil 
výběrové řízení na pozici Spe-
cialista sociálních sítí a online 
marketingu. Hledá tedy muže 
či ženu, který pomůže zoopark 
ještě více zviditelnit především 
prostřednictvím sociálních 
sítí. Podrobnosti ke konkurzu 
najdou zájemci na webových 
stránkách https://kariera.cho-
mutov.cz, uzávěrka přihlášek je 
17. února.

KRÁTCE



rozhovor

6 | rozhovor rozhovor | 7

Před Vánocemi Vám vyšla první 
kniha o historii Chomutova.  
Jaký to je pocit, mít vlastní 
publikaci?

Je to nádherný pocit. Jsem hodně 
rád, že to klaplo a kniha vyšla. 
Pracoval jsem na ní dlouho, až moc 
dlouho, ale stálo to za to. 

Co si mám představit pod po-
jmem „dlouho“?

Poprvé jsem se začal zají-
mat o chomutovskou historii na 
gymnáziu, myslím, že ve třeťáku, 
což už je pět let. Vzniklo to tak, 
že mě ukecal učitel Josef Märc, 
abych udělal středoškolskou od-
bornou práci. Mě už dříve zaujaly 
staré fotky, které se objevovaly na 
facebookovém profilu Chomutov-
Komotau. Spoustu míst na fotkách 
jsem samozřejmě nepoznával. To 
byl prvotní impuls. Tu středo-
školskou práci z historie jsem na-
psal na téma poválečné přestavby 
Palackého ulice. Tehdy jsem ne-
věděl nic, kam zajít do archívu, 
na stavební úřad, nic, ale šel  
jsem do toho. I když si myslím,  
že jsem práci trochu odflákl, 
byla dobře hodnocená i v rámci 
republiky. 

Tak to asi tak odfláknutá nebyla. 
Po textové stránce to nebylo 

dobré, ale myslím, že porotu zaujaly 
grafiky v přílohách. Překresloval 
jsem jednotlivé budovy a domovní 
řady, paralelně jsem k tomu kreslil 
nové paneláky, které stojí na místě 
původních domů. Ukazovalo to, 
jak se měnila uliční fronta. Jeden 
z porotců mě nasměroval k tomu, 

že by mohla vzniknout databáze 
ulic a domů, kde by si každý našel, 
co potřebuje. Podle čísla popisného 
vám v mapě – grafickém informač-
ním systému vyjede fotografie, ná-
kres, případně popis se zajímavostmi 
o konkrétním domě. 

Co bylo dál? 
Už když jsem byl na vysoké 

škole, šel jsem s tímto nápadem za 
ředitelkou chomutovského muzea 
Markétou Prontekerovou. Tam jsme 
došli k tomu, že by to bylo hodně 

drahé a časově náročné a že nevíme 
o nikom, kdo by to uměl udě-
lat. Tuhle část projektu jsme tedy 
odložili, ale nabídla mi, že by mi 
muzeum mohlo vydat knihu, kde 
by ty základní informace a mapové 
poklady byly. Toho jsem využil, za-
čal jsem knihu psát, zjišťovat další 
informace. Často se ukázalo, že 
něco bylo jinak, než jsem si dříve 

myslel. Stálo mě hromadu úsilí než 
jsem dal knihu dohromady a byl 
s ní spokojený.

Podařilo se vám do knihy dostat 
všechno, co jste chtěl? Nebylo 
frustrující zhutnit všechny infor-
mace do jedné knihy? 

Vůbec ne. Snažil jsem se to 
rozdělit tak, aby to dávalo smysl. 
Psal jsem o architektonických cel-
cích, jako jsou třeba střed města, 
Březenecká, Horní Ves, k tomu jsem 
vybíral jednotlivé významné budovy 

jako Prior nebo lázně. A určitě mi 
zbyl materiál na další publikace. 

Kdybyste měl stručně nastínit, 
o čem kniha je? 

Věnuje se poválečné přestavbě 
města. Chomutov byl po válce hodně 
zničený, i když nebyl mohutně vy-
bombardován, byl v hodně špatném 
stavu. Lidé, co sem přicházeli, si opra-
vili to svoje, ale nic víc. Osidlování 
bylo pomalé, mnoho domů zůstalo 
dlouho prázdných, takže na odpis. 
A pro okresní město to nebyla příliš 
reprezentativní vizitka, mělo poměrně 
hustou síť domů, úzké ulice, to už 
tehdy nevyhovovalo. Proto přišla 
významná přestavba, dělaly se nové 
dopravní tepny. Navíc pod městem 
jsou velké zásoby uhlí, o kterých se 
věřilo, že se vytěží a staré město tak 
zanikne. To přestalo fakticky platit až 
na začátku 90. let.

Co bylo na té knize nejtěžší? 
Nejzajímavější a zároveň nej-

náročnější je seznam zaniklých 
objektů. Trvalo hodně dlouho, než 
jsem udělal seznam všech domů, 
které se zbouraly. Někde jsem 
četl, že se zbouralo kolem pěti set 
objektů, ale to mi přišlo málo. Jel 

Radek Voch je mladý historik z Chomutova, který se věnuje velmi podrobně místním dějinám. Před 
Vánocemi vydal knihu o poválečné přestavbě Chomutova v letech 1945–1989, která přináší unikátní 
fotky a dosud nezveřejněné informace. A touto knihou určitě nechce končit, naopak je to spíš začátek. 

CHOMUTOV SE MĚL ZBOURAT, HRANICÍ MĚLA 
BÝT DNEŠNÍ SILNICE I/13. ZÁMĚREM BYLO 
VYBUDOVAT NOVÉ MĚSTO V LOKALITĚ NOVÝ 
BŘEZENEC, KDE MĚLO ŽÍT TŘICET TISÍC LIDÍ.

Historik: 

Chci objevovat o Chomutově  
stále něco nového jsem podle popisných čísel, kus od 

kusu, pak jsem odečetl domy, co 
se zbouraly do roku 1945 a po roce 
1989. Celkové číslo bylo přes jede-
náct set zbouraných objektů. 

Co vás při zkoumání nejvíce 
zaujalo? 

Ten rozsah, jak se město mělo 
změnit. Chomutov se měl zbou-
rat, hranicí měla být dnešní silnice 
I/13. Záměrem bylo vybudovat nové 
město v lokalitě Nový Březenec, kde 
mělo žít třicet tisíc lidí. Tam mělo 
být všechno, hřbitov, gymnázium, 
poliklinika, měla se tam protáh-
nout tramvaj. Šlo o megalomanský 
projekt, který tehdy měl stát dvě 
miliardy korun československých. 
Teoreticky se mělo s bouráním začít 
v roce 2025, takže máme teď takové 
výročí. Kadaň, Most, Litvínov měly 
být s Chomutovem propojeny sys-
témem rychlotramvají, doprava se 
řešila hodně. Třináctka měla vést 
jinudy a tak dále. 

Bylo vůbec reálné, že by se to 
udělalo? Nešlo jen o chiméry? 

Myslím, že to reálné bylo, vě-
novala se tomu hromada práce 
a projektů, které se jen tak pro nic 
nedělaly. Jen vznik výkresů a pro-
jektových spisů vyšel na desítky 
tisíc korun, u větších a dlouhodo-
bějších projektů na statisíce korun. 
Problémem byly opravdu nesku-
tečné náklady, nedostatek materiálu 
a lidí, kteří by to postavili.  
Následně se šlo tou nejsnazší cestou. 
V 60. letech byl záměr vést silnici  
č. 13 jižně pod městem nebo naopak 
po horách, vyvést silnici nad dnešní 
přivaděč. Původně se projektanti 
chtěli vyhnout, aby dopravní linie 

vedly přes město. Nakonec se ale 
šlo tou přímější cestou, zbouraly se 
domy a silnice vedla přes násep staré 
železniční dráhy.

Bylo při psaní hendikepem, že 
o tomto období Chomutova prak-
ticky není žádná odborná lite-
ratura? Nebo je to spíš výhoda, 
že má člověk svobodu a nemu-
sel se vypořádávat s minulou 
historiografií? 

Je to hendikep, člověk si musí 
všechno najít sám. Pomohly mi 
některé publikace, které o histo-
rii Chomutova vyšly, ale za těmi 
podrobnostmi jsem musel k pra-
menům. Nejvíce informací jsem 
nabíral v archivu v Kadani, na sta-
vebním úřadě, na odboru územního 
plánování na městě. Zdrojem byly 
i místní obyvatelé, ale člověk sám 
ví, jak to bývá s lidskou pamětí. 
Třeba táta mi vyprávěl, že si pa-
matuje, jak odstřelovali jeden dům 
ve městě, prý mu tehdy mohlo být 
třeba dvanáct let. To se mi nezdálo 
a v pramenech jsem našel, že dům 
zbourali o sedm let dříve, když mu 
bylo pět let (úsměv). Nebo jsem se 
s někým dohadoval, že bývalá vý-
běrová prodejna Eso na svém místě 
nebyla od počátku, že tam před ní 
byla ovoce-zelenina. To jsou takové 
ty zákruty orální historie, ale přímí 
svědkové jsou velmi důležití. A pra-
meny také nemusejí být stopro-
centně pravdivé. V další knize bych 
se chtěl věnovat běžnému životu 
lidí a fotografiím, kde lidé naku-
povali, kam chodili do školy a tak 
podobně. To mě velmi zajímá.

Píšete i o ikonických stavbách, 
jako jsou lázně, Armabeton, ex-

perimenty. Jak se díváte na jejich 
současnou podobu? 

No, je to často smutný pohled. 
Městských lázní je neuvěřitelná 
škoda, je to významná stavba, sym-
bol města, který ovlivnil generace. 
I já jsem se tam učil plavat a myslím, 
že tahle vrstva emocí a zážitků je 
pro město důležitá. Osobně nejsem 
zastáncem toho, aby z lázní byla 
knihovna. Co se týká experimentů, 
tak uvidíme, co se bude dít s tím, 
který není zateplený. Ten opravený 
bílý nějak odkazuje k architektonic-
kému záměru, ten třetí oranžový dě-
lám, že nevidím. Armabeton je chyba 
70. let, která se stala. Architektonicky 
nevýrazná budova, kterou spíchli 
na poslední chvíli. Přitom koncepce 
středu města je skvělá, centrum tehdy 
řešili nejlépe, jak mohli, je to dobrá 
architektura pro bydlení. Ze starých 
fotek je vidět i hravost, každý pane-
lák či blok byl řešený jinak, to už teď 
pod těmi novými nánosy není vidět, 
to je škoda. 

Studujete vysokou školu. Nechytlo 
vás i jiné historické období? 

Když jsem dělal zvláštní okruh 
prohlídek ve sklepení pod radnicí, 
tak jsem zabrousil do středověku, 
ale nijak zvlášť mě to neoslovilo. 
Líbí se mi historie 17. a 18. století, 
to ano, nejvíce mě ale táhne něco 
nového objevovat, což je při studiu 
moderních dějin snazší. Chci při-

cházet s něčím novým, dosud nepo-
psaným, to mi dává smysl. 

Čemu se věnujete teď? 
Dokončuji bakalářskou práci, 

která se zabývá vývojem MHD 
v Chomutově a Jirkově. Existoval 
tady třeba nádherný tramvajový 
projekt, který navrhoval krásnou 
nadzemní dráhu až v newyorském 
stylu, která by eliminovala křížení 
a přejezdy. Pracujeme také na oné 
zmiňované mapě s fotografiemi, kde 
bude možné vyhledat každý kon-
krétní dům.

Můžeme se také těšit na další 
knihu? 

Já doufám, že ano. Jak jsem říkal, 
rád bych se věnoval běžnému životu 
během poválečné přestavby, to by 
mohla být publikace se seznamem 
podniků jako mléčné bary, obchody, 
služby doplněná mnoha fotogra-
fiemi. Zajímá mě také poválečná 
přestavba Jirkova a do hodně vzdá-
lené budoucnosti Kadaň. Pozornost 
si zaslouží i urbanistický vývoj po 
roce 1989, vznikalo dost zajímavých 
projektů, které se ale nerealizovaly. 
Dokumentuji také městské lázně, 
kdy máme k dispozici fotografie 
pravidelně dokumentující výstavbu, 
k nim pořizujeme fotky ze stejného 
úhlu. Jako měli komunisté pětiletku, 
tak já mám před sebou desetiletku 
o místní historii. �

KŘEST KNIHY  

V Oblastním muzeu v Chomutově (v budově radnice) bude ve 
čtvrtek 6. února pokřtěna kniha Radka Vocha Poválečná přestavba 
Chomutova v letech 1945–1989. Součástí publikace jsou i četné 
dosud nezveřejněné fotografické snímky, unikátní plány a doku-
mentace nerealizovaných projektů. Po křtu knihy bude následovat 
krátká přednáška o proměnách Chomutova v poválečném období, 
tedy v době spojené s velkými architektonickými a urbanistickými 
změnami. Muzeum ji vydalo na konci roku 2024. Součástí akce 
bude i autogramiáda, publikace bude v prodeji na místě za 330 Kč.

 Kniha je rozdělena do několika částí, jež jsou věnovány historii 
vybraných předměstí a objektů. Avšak text nenabízí pouze obecný 
historický přehled, ale také hlubší pohled na to, jaké náklady, jaká 
práce a lidské úsilí stály za proměnou městské zástavby.

Autor se v závěrečné části zaměřuje na finanční aspekty přestavby 
a uvádí detailní údaje o výkupech pozemků, demolicích i výstavbě 
nových budov. Tento historický náhled je cenným zdrojem pro 
všechny, kdo se zajímají o historii Chomutova či urbanistický vývoj 
českých měst ve 20. století.

EXISTOVAL TADY TŘEBA NÁDHERNÝ 
TRAMVAJOVÝ PROJEKT, KTERÝ NAVRHOVAL 
KRÁSNOU NADZEMNÍ DRÁHU AŽ 
V NEWYORSKÉM STYLU, KTERÁ BY ELIMINOVALA 
KŘÍŽENÍ A PŘEJEZDY.

Foto: Oblastní muzeum Chomutov
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Stolpersteine, česky 
též kameny zmizelých, 
doslova „kameny, o které je 
třeba klopýtnout“ (zavadit po-
hledem), jsou dlažební kostky 
s mosazným povrchem, vsa-
zené do chodníku před domy 
obětí holokaustu a nacistického 
režimu. Původně šlo o projekt 
německého umělce Guntera 
Demniga, který první kámen 
položil 16. prosince 1992 před 
radnicí v Kolíně nad Rýnem, 
první v současné podobě pak 
roku 1995. Pokládá je dodnes 
po celé Evropě. Od roku 2008 
se Stolpersteine nacházejí 
i v chodnících ve městech 
v České republice. V Ústeckém 
kraji Stolpersteine najdeme 
v mnoha městech, nejvíc je jich 
v Teplicích, další jsou například 
v Ústí nad Labem, Podbořa-
nech, Peruci či Žatci.
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V ulicích Chomutova se poprvé 
objevily 22. října 2021, a bylo jich 
hned sedm. Iniciátory této akce 
bylo manželé Monika a Adam 
Zwettlerovi z Chomutova, díky 
nimž proběhla ve městě finanční 
sbírka na umístění kamenů. Mezi 
občany města se pak vybrala 
částka, která instalaci sedmi ka-
menů umožnila. Místní i turisté 
si díky nim mohou připomenout 
osudy Chomutovanů, kteří se 
stali oběťmi nacistického režimu. 
„Některým dalším obětem nebylo 
možné Stolperstein umístit, protože 
ulice, kde žily, už neexistují,“ dopl-
nila tehdy Monika Zwettlerová.

Slavnostnímu aktu byli přítomni 
předseda teplické židovské obce 
Michael Lichtenstein a modlitby 
přednesl duchovní teplické židovské 
obce Tomáš Pulc. Akce se zúčast-
nil také tehdejší i nynější náměstek 
primátora Milan Märc. „Je pro mě 
důležité, že jsem byl u toho, když se 
prvních sedm kamenů v Chomutově 
instalovalo. Kameny připomínají 
oběti šílených hrůz, na které ne-
smíme zapomenout. Kdo totiž zná 

svoji minulost, není odsouzen ji opa-
kovat,“ uvedl tehdy.

Kameny byly položeny za rabína 
Dr. Emila Krakauera a jeho man-
želku Matyldu na Žižkově náměstí, 

za Bedřicha Hellera a jeho matku 
Ernu v ulici Puchmayerova, za Kláru 
a Maxe Hellerovi v ulici 28. října  
a za Markétu Konirschovou 
(roz. Goldmannovou) v ulici 

Čelakovského před vilou Goldmann. 
Právě tam letos přibyl ještě druhý 
kámen, v Chomutově celkem osmý, 
a sice za Sally Goldmann (více na 
protější straně). 

První zmíněný, připomínající 
rabína Emila Krakauera, přitom 
v minulosti během stavebních prací 
zmizel. Město využilo pietní připo-
mínky a ve stejný den, kdy byl usa-
zen nový kámen za Sally Goldmann, 
ho vrátilo na své místo. �

Na první kameny zmizelých se složili 
obyvatelé Chomutova
Před více než třemi lety se Chomutov zařadil mezi evropská města, 
kde je možné nalézt takzvané Stolpersteine, česky nazývané kameny 
zmizelých. Jde o dlažební kostky s mosazným povrchem, které se vsazují 
jako trvalá připomínka do chodníků před domy, kde žily oběti holokaustu 
a nacistického režimu.

Chomutov má již osmý ká-
men zmizelých. Nese jméno Sally 
Goldmann, kterou nacisté depor-
tovali do terezínského ghetta, kde 
také zemřela. Dlažební kostka 
s mosazným povrchem a gravíro-
vaným jménem byla vsazena do 
chodníku před Goldmannovou vilou 
v Čelakovského ulici, kde Sally žila.

Pietní akt se odehrál v pondělí 
27. ledna, přítomni byli zástupci ve-
dení města, Židovské obce Teplice 
a rovněž představitelé nejmladší 
generace – gymnazisté i malí před-
školáci. Účastnil se ho také poto-
mek rodiny Goldmannovy Pavel 
Škorpil. „Prateta Sally byla jedna 
z mála z tehdejší židovské komunity 
v Chomutově, která zůstala žít ve 
městě i po postoupení pohraničí,“ 
připomněl během svého proslovu.

Sally Goldmann byla manželkou 
známého Chomutovana Richarda 
Goldmanna, jehož jméno nese i kdysi 
honosná vila na kraji Čelakovského 
ulice. V té Sally žila do začátku roku 
1940, pak byla nucena se vystěhovat. 
Zemřela 19. května 1943 ve věku  
76 let v terezínksém ghetu.

Datum usazení kamenů nebyl 
zvolen náhodně, na 27. ledna při-
padá Den památky obětí holokaustu 
a předcházení zločinů proti lid-
skosti, zároveň se v tento den při-
pomíná osvobození osvětimského 
vyhlazovacího tábora. �

Sally Goldmann se narodila  
26. ledna 1867 v Nitře na 
dnešním Slovensku. Původním 
rodným jménem se jmenovala 
Neuhut a její rodina pocházela 
z Vysočiny, z okolí Telče. 

Svého manžela Richarda 
Goldmana potkala v Praze, kde 
se za něj provdala a v roce 1889 
se s ním vrátila do jeho rodného 
Chomutova.

Rodina původně žila v domě na 
Langegasse, dnešní Palackého 
ulice, ale v roce 1903 se 
přestěhovali do vily, kterou 
nechal Richard Goldmann 
postavit pro svoji rodinu a která 
nesla jeho jméno.

Sally Goldmann se změnil 
život po roce 1938, kdy se 
Chomutov stal součástí 
nacistické Velkoněmecké říše. 
Z vážené vdovy po významném 
právníkovi se stala ženou bez 
občanských práv. Z důvodu 
hmotné nouze prodala hluboko 
pod cenou městskému muzeu 
cenné umělecké sbírky svého 
manžela. V roce 1940 se musela 
také vystěhovat z vily, kterou 
už v té době částečně využívala 
německá armáda. Sally 
Goldmann žila v Chomutově 
na různých nuzných adresách 
až do listopadu 1942, kdy byla 
transportována do terezínského 
ghetta, kde 19. května 1943 ve 
věku 76 let zemřela. �

Byl tím, kdo inicioval pořízení ka-
mene zmizelých za Sally Goldmann 
a také tím, kdo ho při slavnostním 
aktu usadil do dlažby před vilou 

v Čelakovského ulici. Sedmdesátiletý 
Pavel Škorpil, jinak rodák z jižních 
Čech, je totiž jedním z potomků této 
slavné chomutovské rodiny. „Velice 
mě těší, že v Chomutově pokračuje 
tradice usazování kamenů zmize-
lých,“ svěřil se v krátkém rozhovoru, 
který vznikl přímo na místě v den 
umístění kamene.

Můžete přiblížit, jaký je Vás ro-
dinný vztah k Sally Goldmann?

Byla to má prateta, její manžel 
Richard Goldmann byl bratr mého 
dědečka.

A čím to, že Vaše příjmení je 
úplně jiné?

Pravda, příjmení může mást. 
Můj otec si ho v roce 1947 nechal 

změnit z Goldmanna na Škorpila. 
Byla to jeho reflexe na bolestnou 
minulost, toužil zapomenout. Byl 
tehdy jediný, který z užší rodiny 
přežil v ilegalitě.

Mluvil s vámi otec o svých 
zkušenostech?

Minulost byla naprosté tabu, za 
jeho života jsem o ničem z toho 
nevěděl. O osudu rodiny jsem se 
dozvěděl až náhodou, když jsem po 
letech našel otcovy zápisky. Více 
jsem se o rodinnou historii začal 
zajímat až v 90. letech.

Usazení kamene pro Sally jste 
inicioval vy?

Věděl jsem o této akti-
vitě a byl v kontaktu s manželi 

Zwettlerovými, kteří s touto tradicí 
v Chomutově začali. Domlouval 
jsem s nimi, zda by bylo možné 
instalovat kámen ještě pro další 
oběť, právě Sally Goldmann. První 
kámen tu připomíná Markétu 
Konirschovou, což je moje ještě 
vzdálenější příbuzná. Nakonec jsme 
se manželi Zwettlerovými domlu-
vili, za což jim musím poděkovat.

Stojíme před vilou, kde Sally žila. 
Bohužel její stav už zdaleka nepři-
pomíná její slávu. Co na to říkáte?

Nejsem z toho nadšený, že tak 
chátrá. Od některých Chomutováků 
jsem slyšel, že sem později chodili 
jako pionýři na kroužky. I proto je 
velká škoda, že tak obrovská vila 
není účelně využitá. �

Minirozhovor
Potomek Goldmannů: „Těší mě, že tradice pokračuje“

Před Goldmannovo vilou přibyl další odkaz  
na osudy chomutovských Židů
Kámen zmizelých neboli Stolpersteine usazený 27. ledna do chodníku 
v Čelakovského ulici připomíná smutný příběh Sally Goldmann.

SALLY GOLDMANN
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OBNOVENÉ DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 
Děti si v ulici Karolíny Světlé, která se nachází za blokem 
panelových domů Palackého ulice, mohou hrát takřka na novém 
hřišti. To původní již bylo zastaralé, a tak se kompletně obnovilo. 
Staré herní prvky zmizely a nahradily je nové, obnovené je 
rovněž oplocení a mobiliář včetně laviček. Dopadové povrchy 
jsou z měkkého materiálu, v okolí hřiště také přibyly keře.

NOVÝ CHODNÍK K LODĚNICI
Ve Scheinerově ulici se už projdete po novém chodníku, který vede 
podél rodinných domů ke vchodu do loděnice. Na místě je chodník 
stejný, který se udělal při rekonstrukci přilehlé Přemyslovy ulice. Původní 
kamenné obrubníky byly odvezeny do dvora technických služeb 
a dosavadní dlažba o rozměrech 30x30 cm byla vyměněna za dlažbu 
v přírodní barvě. Snížené obrubníky jsou lemovány varovnými pásy 
reliéfní červené dlažby.

RELAXAČNÍ ZÓNA  
PŘED ZŠ KADAŇSKÁ 
Na konci roku 2024 se dokončila realizace návrhu vzešlého 
z participativního rozpočtu Relaxační zóna v okolí ZŠ Kadaňská. Nejdříve 
se vzadu u vstupu do školní jídelny postavila lanová pyramida. Poté se 
před školu osadily dřevěné piškvorky. Vedle školy se srovnala plocha 
a ohraničila obrubníky pro venkovní betonový pingpongový stůl, který 
se položil na zpevněnou dlažbu. Starý průduch vzadu u lanové pyramidy 
se obložil termo dřevem a před hlavní vstup školy se instalovaly 
betonové lavičky s výdřevou pro pohodlnější sezení.

Dvě nadmíru příjemné návštěvy 
mají za sebou zástupci města a jeho 
organizací. V polovině ledna, hned 
dva dny po sobě, vyrazili pobla-
hopřát dvěma místním dámám ke 
stým narozeninám.

Ve čtvrtek 16. ledna to byla paní 
Čechová, kterou druhý náměstek 
primátora Milan Märc navštívil s ky-
ticí a srdečným blahopřáním přímo 
v jejím bytě. Společně s ním se ke gra-
tulacím přidal odbor sociálních věcí 
magistrátu a rovněž zástupci místní 
Okresní správy sociálního zabezpečení.

O den později, tedy v pátek 17. 
ledna, pak toto významné životní 
jubileum oslavila klientka chomutov-
ského domova pro seniory paní Vlasta 
Sklenářová. Oslava se nesla v přátel-
ském a příjemném duchu a jak bylo 
patrné i z reakcí oslavenkyně, klíčem 
k dlouhověkosti jsou bezesporu poho-
tový humor a bystrá mysl.  

Kromě blízkých rodinných pří-
slušníků jí přišli opět poblahopřát zá-
stupci města, magistrátu, Sociálních 
služeb Chomutov i Okresní 
správy sociálního zabezpečení. 
Samozřejmostí byl výborný naroze-
ninový dort s číslem 100, slavnostní 
výzdoba a chutné občerstvení. A jeli-
kož se jedná o opravdu významný 
životní okamžik, paní Sklenářová 
si den po svých narozeninách užila 
ještě jednu oslavu, a to s širší rodinou 
a blízkými, které má ráda. �

Výdej kompostérů bude 
probíhat na vrátnici sběrného 
dvora Technických služeb města 
Chomutova, tedy v ulici Na Moráni 
4545. Žadatelé ale musí počkat na 
telefonickou výzvu od pracovnice 
odboru životního prostředí Ireny 
Netušilové (tel: 474 637 937).

Před výdejem kompostéru se 
žadatel musí na místě prokázat do-
kladem totožnosti, poté podepíše 
smlouvu a kompostér si rovnou od-
veze. „Je rozložený zhruba na osm 
dílů, takže se vejde i do malého auto-
mobilu,“ doplňuje praktickou infor-
maci zmíněná referentka magistrátu.

Celkem město rozdá dvě stovky 
tisícilitrových kompostérů, v mi-
nulých letech už jich podobně díky 
dotacím i podpoře z rozpočtu vy-
dalo na šest set.

Kromě toho město aktuálně 
pořídilo rovněž třicet nádob na 
bioodpad o objemu 1 100 litrů, 

které chce během února rozmístit 
k bytovým domům. Další  
tři stovky kontejnerů o objemu 
240 litrů pak přistaví u rodinných 
domů, kde je vymění za stáva-
jící menší nádoby. Ty pak budou 
k dispozici pro jiné obyvatele ro-
dinných domů.

Kompostéry i nádoby na biood-
pad město pořizuje v rámci spo-
lupráce s Dobrovolným svazkem 
obcí Chomutovsko, díky čemuž na 
ně čerpá dotace z Ministerstva ži-
votního prostředí. �

Město Chomutov 
stanovilo data pro 
slavnostní vítání 
občánků pro rok 2025. 
Naplánováno bylo 
celkem osm termínů, 
z nichž jeden proběhl už 
v lednu. Jako již tradičně 
jde vždy o čtvrtky.

Rodiče si účast svého dítěte musí 
osobně domluvit na Magistrátu 
města Chomutova. „Pokud se 
rodiče v Chomutově naroze-

ného dítěte chtějí vítání občánků 
zúčastnit, obdrží svou pozvánku 
osobně přímo na Oddělení správ-
ních činností – matrice při převzetí 

rodného listu dítěte. Rodiče si zde 
také dohodnou termín s přítomnou 
matrikářkou,“ upřesňuje Zuzana 
Vavřínová, tisková mluvčí města.

Slavnostní akt se koná v obřadní síni 
v budově starobylé radnice na náměstí 
1. máje, vítáním vždy provází jeden ze 
zastupitelů města Chomutova. �

O jejich formě bude každá škola 
s dostatečným předstihem informo-
vat na svých webových stránkách.  

„Zápis bude opět možno usku-
tečnit jak ve formě osobní účasti, 
tak i elektronicky. Je potřeba, aby 
rodiče sledovali internetové stránky 
daných mateřských a základní škol, 
jelikož každá škola bude s dosta-
tečným předstihem informovat 
o formě a postupu u jejich zápisu,“ 
komentuje Martina Červená, ve-
doucí odboru školství.

Zápis do základních škol se 
týká dětí, které k 31. srpnu 2025 
dovrší šestý rok věku, a dětí, jimž 

byl v minulém roce odložen za-
čátek povinné školní docházky 
o jeden školní rok. Do mateřských 
škol budou zapsány děti, které 
mají trvalý pobyt ve školském spá-
dovém obvodu a také které dovrší 
k 31. srpnu 2025 třetího roku věku 
od nejstarších. Zapsány mohou 
ale být také děti z jiného spádo-
vého obvodu dle věku, opět od 
nejstarších.

Osoba, která bude doprovázet 
dítě k zápisu, u něj musí předlo-
žit doklad o bydlišti a věku dítěte. 
Jedná se tedy o občanský průkaz 
a rodný list dítěte. �

Město začne vydávat další kompostéry, 
rozmístí i nové nádoby na bioodpad
Chomutované, kteří si během minulého roku požádali na magistrátu  
o kompostér, si ho budou moci během února a března vyzvednout.  
Ve stejných měsících plánuje město rovněž rozmístit nové nádoby  
na bioodpad a vyměnit stávající menší nádoby za větší.

Dvě Chomutovanky oslavily  
v lednu úctyhodnou stovku

Velký den budoucích prvňáčků: 
V dubnu je čeká zápis do školy

Čtvrtky pro nejmenší: Vítání občánků proběhne ještě sedmkrát

Zápisy do chomutovských základních škol  
pro následující školní rok se uskuteční ve středu  
a čtvrtek 9. a 10. dubna, do  škol mateřských  
pak proběhnou o měsíc později, konkrétně  
od 12. do 16. května. 

TERMÍNY  
PRO VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ:

13. března 2025
24. dubna 2025
12. června 2025

31. července 2025
11. září 2025
30. října 2025

18. prosince 2025
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Radiodiagnostické oddělení 
chomutovské nemocnice spustilo 
na konci ledna do provozu nový 
počítačový tomograf (CT). Moderní 
přístroj pořízený Krajskou zdra-
votní a.s. nahradil čtrnáct let starý 
tomograf a přináší nespočet výhod 
pro pacienty i lékaře.

„Významně zpřesňuje diagnos-
tiku a umožňuje rozpoznat věci, 
které dříve nebyly možné,“ přibli-
žuje výhody nového přístroje Jiří 
Neumann, zástupce ředitele chomu-
tovské nemocnice a primář neurolo-
gického oddělení. Jak podotkl, stá-
vající CT již nesplňovalo nároky na 
moderní diagnostické vyšetřovací 
metody, výrobce navíc avizoval 
ukončení servisní podpory.

Nový tomograf s názvem 
Revolution Ascent dokáže využí-
vat i umělou inteligenci a pře-
devším je výrazně efektivnější, 
protože čas potřebný k vyšetření 
se díky němu zkrátil na polovinu. 
„Je to komfortnější i pro pacienty. 
Nejen, že se zrychlilo jejich vyšet-
ření, ale současně se snížila také 

dávka záření, které jsou vystaveni. 
Pro nás je to skutečně špičkový 
přístroj a krok k medicíně 21. sto-
letí,“ ocenil primář.

Přístroj nejnovější generace se 
nachází v pavilonu C chomutov-
ské nemocnice. Jeho největší část 
stojí ve vyšetřovně, kam přichá-
zejí pacienti. Stráví tu jen minutu 
či dvě, samotné vyšetření zabere 
dokonce jen několik sekund. Ve 

vedlejší místnosti je pak ovládací 
centrum. „Pacient je polohován 
vždy v přesné poloze, takže když 
zopakujeme kontrolní vyšetření 
třeba za půl roku, získáme totožný 
záběr. Pomůže nám to při porov-
nání obrazů,“ prozradil další plus 
nového přístroje radiologický asis-
tent Alexandr Kuchař.

Peníze na nový přístroj zís-
kala Krajská zdravotní z do-

tačního titulu Ústeckého kraje. 
„Pomůže nám udržet vysokou 
úroveň našich služeb a přinese 
další zkvalitnění péče pro paci-
enty,“ pochvaluje si nákup Jakub 
Komárek, místopředseda předsta-
venstva KZ.

Tomograf byl v chomutovské 
nemocnici nainstalován v průběhu 
prosince, od konce ledna již běží 
v ostrém provozu. �

Nemocnice představila nový tomograf, 
vyšetření bude rychlejší a přesnější
Přístroj za více než čtrnáct milionů korun využívá i umělou inteligenci

POČÍTAČOVÝ 
TOMOGRAF (CT) vytváří 
detailní snímky vnitřních 
orgánů a tkání těla pomocí 
rentgenového záření 
a počítačového zpracování. 
Pomáhá lékařům rozpoznat 
různé zdravotní problémy, 
jako jsou nádorové formace, 
zranění, infekce nebo 
onemocnění vnitřních 
orgánů. Umožňuje získat 3D 
obraz těla, což usnadňuje 
přesnější diagnostiku.

Dva domy ve Wolkerově ulici 
jdou k zemi. Jedním z nich je 
i bývalý hostinec U Lípy. Do de-
molice se pustil obchodní řetězec 
Lidl, který objekty již před časem 
koupil.

 „V současné době demolujeme 
jednu z budov, hotovo bude na 
přelomu února a března,“ potvr-
dila mluvčí Lidlu Eliška Froschová 
Stehlíková. Kdy se bagry pustí i do 
sousedního domu, zatím jasné není. 
„Termín ještě nemám, jakmile bu-
deme mít bližší informace, budeme 

veřejnost s předstihem informovat,“ 
uvedla mluvčí.

Podle jejích slov zatím společ-
nost nestanovila definitivně, jak 
má být pozemek využitý. O tom by 
mělo vedení řetězce rozhodnout až 
podle studie zpracované pro celé 
území. Již v minulosti se však ne-
chali zástupci Lidlu slyšet, že by 
plochu rád využil na rozšíření par-
koviště. „Zda rozšíříme parkoviště 
a navýšíme počet parkovacích míst, 
vyplyne až ze zmíněné studie,“ 
zdůraznila mluvčí. �

Projekt, který pomáhá mladým 
lidem z Chomutova ze sociálně 
vyloučených lokalit najít cestu 
k zaměstnání, přináší konkrétní vý-
sledky. Pomáhá k tomu kariérové 
a pracovní poradenství, které je 
díky podpoře Evropské unie posky-
továno zdarma.

Projekt odstartoval v dubnu 2023 
a za tu dobu prošlo základním po-
radenstvím 29 účastníků z celko-
vého počtu 79 zapojených klientů. 
Třiadvacet z nich pak úspěšně 
absolvovalo motivační kurz. Díky 
individuálnímu přístupu a odbornému 
vedení si osmnáct mladých lidí našlo 

zaměstnání. Významným úspěchem 
je, že si práci udrželi déle než tři mě-
síce, což potvrzuje efektivitu podpory.

Projekt se zaměřuje také na vzdělá-
vání, devět účastníků získalo podporu 
při skládání závěrečných zkoušek. 
„Tyto výsledky jasně ukazují, že zvo-
lený přístup kombinující kariérové 

poradenství, motivační kurzy a indivi-
duální podporu při hledání zaměstnání 
je účinný,“ dodává k tomu vedoucí 
projektu Eva Richterová. Projekt tak 
významně přispívá ke snižování neza-
městnanosti v regionu a pomáhá účast-
níkům získat nejen práci, ale i dlouho-
dobou stabilitu v profesním životě. �

Projekt spolku Světlo Kadaň pomáhá mladým lidem najít práci

Zemřel Jiří Hyjánek, výrazná 
osobnost chomutovské atletiky
Ve čtvrtek 23. ledna oznámil chomu-
tovský atletický oddíl smutnou zprávu 
– zemřel dlouholetý trenér a funkci-
onář TJ VTŽ Chomutov Jiří Hyjánek. 
Vychoval nespočet atletů různých 
výkonnostních úrovní a všech zaměře-
ní. Byl dlouholetým místopředsedou 
zmíněné jednoty a zasloužil se také 
o výstavbu atletického stadionu. Za 
svou činnost obdržel od města v roce 
2009 Cenu Jiřího Popela z Lobkovic. 
S ním odešla jedna z nejvýznamněj-
ších osobností atletického oddílu.

Lidl začal s demolicí domů  
u autobusového nádraží

Barvami, exotickým jídlem 
a hlavně radostí se v neděli 19. 
ledna zaplnilo městské divadlo 
v Chomutově. Několik stovek 
Vietnamců a desítky pozvaných 
hostů tu oslavili „asijský Silvestr“, 
tedy příchod nového lunárního 
roku. Letošní oslava byla velkole-
pější o to, že šlo zároveň o při-
pomenutí 25 let fungování Svazu 
Vietnamců v okrese Chomutov.

Jak je při oslavách zvykem, 
a vietnamské oslavy nového roku 
z toho nevyjímaje, stoly byly plné 
dobrého jídla a pití. Kromě tra-
dičních pokrmů, jako jsou rýžové 
koláče, nakládaná zelenina nebo 
sladkosti, si však přítomní užili také 
pestrá pěvecká a taneční vystou-
pení, při kterých to na pódiu do-
slova hýřilo barvami. Ze všech byla 
cítit hrdost na vlast a úcta k viet-

namským tradicím, zároveň ale také 
respekt k novému domovu v České 
republice.

A oslava to byla dokonce dvoj-
násobná, protože kromě příchodu 
nového roku ve znamení dřevě-

ného Hada si vietnamská komunita 
v divadle připomněla také  
25. výročí založení Svazu 
Vietnamců v Chomutově. Slavnost 
tak vyvrcholila symbolickým 
rozkrojením třípatrového dortu, 
o které se postarali předseda svazu 
Pham The Quang a primátor města 
Milan Petrilák (na snímku).

V duchu přátelského soužití 
se nesla také většina proslovů. 
„Všichni naši členové projevují so-
lidaritu k českému národu, což jsme 
prokázali při mnoha příležitostech,“ 
neopomněl ve své řeči zmínit před-
seda svazu. „Druhá i třetí generace 
se snaží zachovat si svůj mateřský 
jazyk, ale zároveň dosahují mnoha 
velkých úspěchů na českých ško-
lách,“ dodal jako ukázku úspěšné 
integrace vietnamské komunity.

Slavnostní večer pak pokračoval 
losováním bohaté tomboly, o které 
se postaral zástup rozjařilých 
dětí, a následně volnou zábavou. 
Fotogalerii z akce přinášíme na 
straně 23. �

Svaz Vietnamců v okrese 
Chomutov oslavil letos společně 
s příchodem nového lunárního 
roku půlkulaté výročí. Jaké byly 
začátky a čeho si po čtvrt století 
vietnamská komunita nejvíc cení, 
jsme si povídali s místopředsedou 
svazu Pham Viet Dong.

Před pětadvaceti lety vznikl Svaz 
Vietnamců v okrese Chomutov. 
Jak k tomu tehdy došlo?  

Počátky budoucího svazu jsou 
samozřejmě starší než je ofici-
álních dvacet pět let. Vietnamci 
v Chomutově si už od začátku 
mimo pracovní dobu vytvořili 
různé přátelské skupiny, na základě 
známostí. Časem jsme začali čím 
dál víc cítit, že jsme krajané, že 
máme hodně společného, stejné 
zvyky, stejné národní svátky a stej-
nou kulturu. Na konci roku 1999 
jsme se shromáždili a vytvořili 
prozatímní organizaci, která poté 
připravila valnou hromadu pro ofi-

ciální založení Svazu Vietnamců 
v Chomutově .

Kolik Vás v té době bylo?
Na valnou hromadu tehdy přišlo 

kolem osmdesáti lidí a ti se stali 
novými členy současného Svazu 
Vietnamců v Chomutově.

Dnes už je Vás ale ve svazu určitě 
víc, že?

To je pravda. Činnost svazu přita-
hovala hodně pozornosti našich kra-
janů i českých přátel, kteří ho neu-
stále podporovali. Tak se svaz časem 
rozšiřoval a dnes má šest set členů.

Jak vnímáte soužití vietnam- 
ské a české komunity 
v Chomutově?

Cítím, že se se neustále zlepšuje. 
Je to i díky pomoci oficiálních in-
stitucí –  Svazu Vietnamců v ČR 
a integrační kanceláři Ministerstva 
Vnitra České republiky v Ústí nad 
Labem. Vietnamci se úspěšněji 

začleňují do společnosti, lepší se 
vzájemná spolupráce a pozitivně 
vnímáme třeba i to, že vietnamské 
děti ve školách vyrůstají v přátel-
ském ovzduší.

Čeho si za těch 25 let existence 
svazu v Chomutově ceníte nejvíc?

Nejvíc si cením solidarity a vzá-
jemné pomoci. Výchova a vzdě-
lání mezi lidmi v naší komunitě 
jsou na velmi dobré úrovni. Svaz 
Vietnamců například povzbuzoval 

krajany k humanitární pomocí pro 
chomutovskou nemocnici v období 
pandemie Covidu-19, pořádali jsme 
sbírky pro postižené při požáru ve 
Vejprtech nebo záplavami.

Ale nemohu nezmínit také to, co 
je pro nás důležité – udržet a rozvíjet 
v komunitě povědomí o vietnamské 
kultuře, jazyku, zpěvu nebo tanci 
pro současnou a mladší generaci. 
Příležitostí jsou naše velké národní 
svátky nebo vystoupení na akcích, 
které pořádá město či kraj. �

Minirozhovor s Ing. Pham Viet Dong, místopředsedou Svazu Vietnamců v okrese Chomutov

„Těší mě, že naše děti ve školách  
vyrůstají v přátelské atmosféře“

SVAZ VIETNAMCŮ V CHOMUTOVĚ  byl založen 
v květnu 2000 a pomáhá komunitě nejen v Chomutově, ale také 
v sousedních městech, např. Kadani, Jirkově, Klášterci nad Ohří 
či Vejprtech. V současné době má téměř 600 členů, mezi kterými 
jsou podnikatelé, studenti i dělníci ve fabrikách. Během své 
existence založil svaz několik dalších klubů, například Sdružení žen 
v Chomutově, Buddhistický spolek, sdružení mládeže a studentů, 
umělecký kroužek nebo fotbalový klub FC Viet Chomutov. 
Zástupce svazu je také členem výboru pro národnostní menšiny, 
který funguje při zastupitelstvu města.

Vietnamci v Chomutově oslavili 
rok Hada i čtvrtstoletí svého svazu
Nový rok Hada začal oficiálně 29. ledna 2025, 
vietnamská komunita v Chomutově si svátek 
známý jako Tét hromadně užila o deset dní dříve.

• Svátek Tét se obvykle slaví na přelomu ledna a února.
• Tét je časem, kdy se Vietnamci scházejí s rodinou, vzdávají hold před-

kům, modlí se za štěstí a prosperitu a samozřejmě slaví nový rok.
• Tato slavnost je plná tradic, symboliky a radosti. Domovy 

Vietnamců jsou vyzdobeny květinami: na severu květy broskví, 
na jihu meruněk, spolu s mandarinkovníky a červenými ozdo-
bami, které symbolizují štěstí.

• Děti dostávají červené obálky s penězi, což je symbol štěstí.
• Lidé navštěvují příbuzné, přátele a sousedy, aby si navzájem  

popřáli štěstí a prosperitu.
• V rámci Tétu Vietnamci vzdávají úctu svým předkům a modlí se 

za úspěch v novém roce.

Pár zajímavostí o vietnamském lunárním Novém roce
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SLEPÁ VÍRA VE 
ŠPEJCHARU
Galerie Špejchar bude od 6. února 
hostit novou výstavu s názvem 
Slepá víra. Jde o společnou expozi-
ci plastik a kreseb Matěje Hrbka  
a monumentálních pláten mexic-
kého umělce Eduarda Lary. Verni-
sáž výstavy se uskuteční ve čtvrtek 
6. února od 17 hodin, k vidění pak 
bude až do 29. března 2025.

JERONÝM KLIMEŠ: JAK 
SI UCHOVAT VZTAHY
V úterý 18. února přivítá křesťan-
ské rodinné centrum Horizont 
(vchod naproti sportovní hale) 
přednášku Jeronýma Klimeše 
na téma „Jak si uchovat vztahy?”, 
přednáška začíná v 17.30 hodin.

JAN SVĚRÁK V DIVADLE
Dobré ráno s Findou. Tak se 
jmenuje nekorektní komedie  
o hyperkorektnosti, v níž autor  
a režisér Jan Svěrák trefně ko-
mentuje témata dnešní společ-
nosti, a přitom otvírá dilemata, 
která rozčeří názory diváků. Do 
chomutovského divadla s ní zaví-
tá v úterý 11. února, představení 
začíná v 19 hodin.

KRÁTCE

Po lednových vyprodaných ak-
cích přiváží městská organizace 
Kultura a sport do Městského diva-
dla oblíbeného cestovatele a dobro-
druha Ladislava Ziburu. Ten v úterý 
18. února povypráví divákům o své 
čtrnáct tisíc kilometrů dlouhé cestě 
napříč Evropou. Provede je ve spo-
lečnosti svérázných řidičů čtrnácti 
zeměmi – z horkého předměstí 
Athén přes malebné albánské ves-
nice až za polární kruh.

Z jiného soudku bude v pon-
dělí 24. února divadelní předsta-
vení Nadechnout se života. Divadlo 
Ungelt v našem městě představí 
oblíbené herečky Terezu Brodskou 
(na snímku) a Jitku Smutnou v psy-
chologické hře, ve které ztvárňují 
manželku a milenku jediného muže. 
Diváci tuto inscenaci hodnotí velmi 
kladně, především pak mistrovské 
výkony obou dam.

Hra měla premiéru v lednu loň-
ského roku, kdy se Tereza Brodská 
na divadelním jevišti objevila 
v novince po více než dvaceti le-
tech. Hraje spisovatelku Frances, 
kterou manžel roky podváděl s mi-
lenkou Madeleine, svou přítelkyní 
z mládí, v podání Jitky Smutné. 
Ani s tou už ale onen výtečník 
není, takže obě ženy toho mají 
nakonec společného víc, než se na 
první pohled může zdát.

Hudební fanoušky pak jistě 
potěší 7. března návrat legendy 
českého tanečního bigbítu. 
Kapela Brutus, která pro svůj 
styl razí termín pravý bigbít, 
představí ve svém tříhodinovém 
programu ty největší hity k tanci 
i poslechu.

Vstupenky na všechny zmíněné 
akce jsou již v prodeji v Městském 
divadle, Informačním centru a na 
www.kultura-sport.cz. �

Divadlo nabízí cestovatelský stand-up, 
psychologickou hru i pravý bigbít
Kultura a sport 
Chomutov zásobuje 
místní diváky hned 
zkraje roku pestrým 
programem.

KAPLE PANNY MARIE NA 
VINOHRADECH 

Barokní kaple Panny Marie byla 
postavena na konci 17. století. Za 
jejím vznikem stojí jeden z mnoha 
tragických příběhů Třicetileté války. 
Na kartuši nad vchodem do kaple 
je znázorněna punčocha a dvo-
jice seker. Jedná se o odkaz na dva 
městské radní punčocháře Michaela 
Kreisigera a řezníka Schnabela, kteří 
byli v roce 1645 odvlečeni švédským 
vojskem do Annabergu. Stalo se 
tak kvůli tomu, že město Chomutov 
nebylo schopno zaplatit švédské 
armádě kontribuci neboli výpalné. 
Požadování výpalného bylo tehdejší 
obvyklou praxí všech armád.  Slovo 
výpalné nebylo používáno náhodně, 

jelikož pokud vedení města nesložilo 
do předem určené doby požadova-
nou částku, armáda, která výpalné 
požadovala, „neposlušné“ město 
vypálila. Tehdy Švédové požadovali 
sumu ve výši 3000 říšských tolarů, 
ale Chomutov zaplatil jen půlku. 
Proto byli dva městští radní vzati při 
odchodu armády jako rukojmí, dokud 
město nedodá zbytek peněz. A jeli-
kož se ani později chybějících 1500 
tolarů nenašlo, byli oba dva radní 
v Annabergu zabiti. Městská rada 
později prodala jejich pozůstalost  
a z tohoto výtěžku byla jako vzpo-
mínka na punčocháře Michaela 
Kreisigera a řezníka Schnabela po-
stavena kaple Panny Marie při cestě 
na Most. �

Chomutov na pohlednicích II.:  Kaple za zabité radní a záhadný kostel

KOSTEL SV. BARBORY NA 
LIPSKÉ ULICI patří mezi zá-
hadné stavby města. Není úplně 
jasné, kdo a proč se rozhodl 
stavbu takové velikosti, odkazu-
jící na významný účel, postavit. 
Víme jen, že se začalo stavět na 
konci 15. století a už opět nevíme, 
proč se stavba nestihla dokon-
čit. Stejně jako tak úplně nevíme, 
proč se měl kostel takové veli-
kosti postavit právě zde, mimo 
tehdejší osídlenou oblast. Samá 
záhada. Kostel na obrázku není 
jedna z dnes již neexistujících 
podob. V roce 1923 vznikla my-
šlenka, dnes by se řekl projekt, 
jejímž cílem bylo po mnoha sta-
letích dostavět kostel, aby zís-
kal hlavní loď s věží jako běžné 
kostely. Takto vyprojektovaná 

svatá Barbara ale nakonec nebyla 
realizována, proto i dnes vidíme 

jen chór původně zamýšlené vel-
kolepé stavby. �

Mgr. Jiří Kopica,  
Oblastní muzeum v Chomutově

Současné foto: Josef Dušek

EVANGELICKÝ KOSTEL 
GUSTAVA ADOLFA vyve-
dený v novogotickém slohu se 
stavěl mezi lety 1896 až 1899. 
Stavba kostela reflektovala narůs-
tající podíl obyvatel města, kteří 
v Chomutově žili a neměli se při-
tom kde modlit. Kostel „nepřežil 
komunistickou očistu města“ od 
církevních památek v sedmdesátých 
letech 20. století. Budova byla od-
střelena v srpnu 1972 údajně kvůli 
stavbě moderních městských lázní. 
Ty se však s budovou kostela ne-
protínaly, ale stály vedle ní. Stavba 
lázní sloužila jako výmluva proto, 
aby tehdejší režim nemusel opravo-

vat rozpadající se památku, o kte-
rou nestál. Název kostela odkazo-
val na německou protestantskou 
nadaci Spolek Gustava Adolfa, 
která finančně podporovala stavby 
protestantských kostelů po světě. 
V chomutovském případě kromě 
této nadace stavbu financovali také 
místní živnostníci. �

CHOMUTOV NA 
HISTORICKÝCH 
POHLEDNICÍCH

Chomutovské noviny ve 
spolupráci s Oblastním 
muzeem v Chomutově 
přichystali pro své čtenáře 
historický seriál. Na této straně 
postupně přinášíme historické 
pohlednice zachycující různé 
budovy, ulice či momentky 
ze života v Chomutově. 
Základem budou vždy 
vybrané pohlednice, které 
jsou součástí sbírky muzea. 
Pocházejí vesměs z počátku 
20. století. Doprovázené 
jsou zajímavými texty od 
historika Jiřího Kopici, který 
je vedoucím historického 
oddělení muzea. 

Unikátní mechanický betlém 
Josefa Fialy najdete  
v bývalé oratoři vedle  
Mnišského dvorečku.

Věděli jste, že  

největší  
betlém  
naší etnografické sbírky  
má vlastní výstavní prostor?

Naši průvodci vás  
k němu rádi zavedou…

Únorový program Chomutovské 
knihovny otevře ve středu 5. února 
cestopisná přednáška Bedřicha 
Fryče. Uskuteční se v rámci cyklu 
Akademie třetího věku od 9:30 ve 
velkém sále a přiblíží Rumunsko, 
jak ho neznáte.

Hned následující den, ve čtvrtek 
6. února, budou moci návštěvníci 
knihovny poznávat Mongolsko, a to 
skrze prezentaci cestovatele a ma-
líře Vladimíra Váchala. Setkání na-
zvané Mongolsko, země nekoneč-
ných plání proběhne od 18 hodin ve 
velkém sále knihovny.

Na pátek a sobotu 14. a 15. února  
pak knihovna přichystala  
IX. Chomutovské deskohrátky. 
Oblíbený festival společenských, 
deskových a karetních her nabídne 
opět herní turnaje, prezentace 
i prodej novinek. Během desko-
hrátek bude také zdarma přístupná 
dětská herna. Akce můžete navští-
vit ve velkém sále Chomutovské 
knihovny v pátek od 9 do 20 hodin 
a v sobotu mezi 10. a 20. hodinou.

Další únorové setkání Akademie 
třetího věku bude zaměřeno na eko-
logii a ochranu včel. Ve středu  
19. února bude od 9:30 ve velkém 
sále Chomutovské knihovny vyprá-
vět o samotářských včelách speciali-
sta na péči o zvířata Ondřej Vácha.

Poslední únorovou besedou bude 
Afrika magika, projekce afrických 
dokumentů chomutovských cesto-
vatelů Jiřího Neumanna a Martina 
Šíla. Během večera, jenž se koná 
ve čtvrtek 20. února od 17 hodin 
ve velkém sále knihovny, uvidíte 
snímky Proti proudu času a Kuťoš 
jamoškrab. �

Kdo si hraje, nezlobí: Chomutovská 
knihovna chystá další deskohrátky
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V nízkoprahovém zařízení pro 
děti a mládež probíhaly exkurze 
žáků pátých a šestých tříd ze zá-
kladní školy na Školní ulici. Žáci se 
seznámili se službou nízkoprahu, 
s nepříznivými situacemi, které mů-
žeme s klienty řešit a s možnostmi, 
které Klub Molo nabízí. Pracovníci 
měli tak možnost představit zařízení 
dohromady více jak šedesáti žákům, 
jejich učitelům i sociálním pedagož-
kám, které celou exkurzi zajistily. 

Klub Molo v tomto roce pravi-
delně využívalo zhruba 180 klientů 
ve věku 6-26 let. Nízkoprah s nimi 
řeší jejich nepříznivou sociální situ-
aci. Ať už jde o nevhodné podmínky 
pro přípravu do školy, rizikové 
trávení volného času, problémy 
s mezilidskými vztahy nebo pomoc 
při hledání vhodného pracovního 

místa. NZDM Klub Molo sídlí na 
Březenecké 4809 a klientům je 
bezplatně k dispozici od pondělí do 
pátku od 10:00 do 18:00. �

Školáci si prohlédli 
nízkoprahové centrum

Třídy 3. A a 3. B ZŠ Kadaňská 
si užily nezapomenutelný zážitek 
v srdci Prahy, když se zúčastnily 
akce Praha hravě. Děti prozkou-
maly Karlův most a Kampu a ne-
jenže se učily o historii, ale také se 
bavily při plnění různých úkolů. 

První část akce se konala na 
Karlově mostě, kde žáci soutěžili 
a plnili úkoly související s historií 
a tajemstvími tohoto známého místa. 
Dozvěděli se například, co se děje 
v Klementinu, jak Karel IV. zajistil 
pevnost mostu nebo proč má socha 

Jana Nepomuckého hlavu nakloně-
nou na stranu. Děti také pátraly po 
ledňáčkovi, Bruncvíkovi a dalších 
historických postavách a zajímavos-
tech, jako jsou protipovodňové bari-
éry či funkce věžiček na mostech. 

Druhá část výletu se uskuteč-
nila na Kampě, kde žáci v týmech 
s mapkami objevovali různé sta-
noviště a plnili úkoly. Témata se 
týkala soch, stromů, mlýnských 
kol, ale také zajímavostí jako je 
místo, kde spala anglická královna 
Alžběta II. 

Den v historické Praze byl pro 
žáky skvělým zážitkem – histo-
rie se stala zábavou. Děti si od-
nesly nejen nové vědomosti, ale 
i spoustu vzpomínek na den plný 
dobrodružství. Takovéto zážitky si 
zaslouží opakování – kdo ví, jaká 
další tajemství skrývá naše krásné 
hlavní město. �

V prosinci se žáci 9. tříd ZŠ 
Hornická vydali na výlet do 
Německa. V městě Annaberg-
Buchholz navštívili školu Adam 
Ries Bildungszentrum, kde byla 
slavnostně zahájena spolupráce 
mezi oběma školami. Den začal 
společnou snídaní v jídelně ně-
mecké školy, po které násle-
dovala prohlídka školy vedená 
žáky 10. ročníku. Žáci měli 
možnost vidět jednotlivé učebny, 
tělocvičnu a společenskou míst-
nost, kde němečtí žáci tráví 
přestávky. Zaujaly je některé 
rozdíly oproti jejich domovské 
škole, například absence přezou-

vání i v deštivém počasí a méně 
časté úklidy.

Po prohlídce školy se žáci pře-
sunuli do muzea Manufaktur der 
Träume, kde obdivovali dřevěné 
hračky, betlémy a další řezbářské 
výrobky. Výlet byl zakončen ná-
vštěvou proslulých vánočních trhů 
v Annaberku, kde se žáci seznámili 
s místními tradicemi.

„Žáci si vyměnili kontakty 
a těší se na další setkání ve druhém 
pololetí. Tento výlet nejen oboha-
til jejich znalosti, ale také přispěl 
k navázání nových přátelství,“ 
zhodnotila výlet Kateřina Dušková 
ze ZŠ Hornická. �

Tady se nepřezouvá, zjistili žáci 
v Annabergu

Praha hravě: Třídy na stopě pražských tajemství

V jednom ze středisek střední školy 
ESOZ, na chomutovské Obchodní 
akademii, proběhl projektový den 
s názvem Moje firma – My Company, 
který uzavřel čtyřměsíční spolupráci 
druhých a třetích ročníků. Tento 
projekt propojil odborné dovednosti 
s dovednostmi počítačovými a s ang-
lickým jazykem.

V září třeťáci vymysleli fiktivní 
firmy, rozdělili si pozice ve firmě, 
vytvořili logo a zpracovali firemní 
prospekt. Vznikly tak různé firmy, 
například firma na výrobu léčiv, mo-
delingová agentura, firma na výrobu 
gumových kachniček, ale také firma 
s rychlým občerstvením či bar.  Poté 
firmy vyhlásily výběrová řízení na nové 
pozice ve svých firmách a zpracovaly 
prezentace svých firem. Vše probíhalo 
v anglickém jazyce. Druhé ročníky se 
mezitím naučily, jak správně napsat 
životopis a motivační dopis, které pak 
posílaly do vybrané firmy. 

V průběhu října v rámci Erasmus 
Days se firmy prezentovaly druhým 
ročníkům za účelem náboru nových 
zaměstnanců. Další prezentace pro-
běhly v listopadu během Dnů odbor-
ných dovedností, kdy obchodní akade-
mii navštívili žáci základních škol.

V závěrečný projektový den se 
firmy představily prvním a čtvrtým 
ročníkům. Ty pak hlasovaly o nej-
lepší nápad na firmu a o nejlepší 
prezentování firmy. Poté proběhly 
pracovní pohovory se studenty dru-
hých ročníků a firmy si vybraly nové 
zaměstnance. Při slavnostním vy-
hlášení vítězů předala paní ředitelka 
Lenka Demjanová studentům třetích 
ročníků také certifikáty o absolvo-
vání programu.

Od září čeká tento projekt na bu-
doucí druháky a třeťáky. Současné 
firmy ale také neskončily. V příštím 
školním roce budou pokračovat v od-
borných předmětech až k maturitě. �

Obchodka představila nový 
projekt Moje firma V pátek 10. ledna nás navští-

vil v ZŠ Duhová cesta herpetolog 
Jaroslav Forejt z REPTILclub a při-
pravil pro žáky 7. tříd velmi poutavou 
přednášku s ukázkou živých plazů. 
Během hodiny měli žáci příležitost 
zvířata nejen vidět, ale také si na 
ně sáhnout a vzít si do rukou různé 
druhy plazů. Mezi nimi byla sucho-
zemská želva, scink, gekon, korá-
lovka, a dokonce i krajta, kterou si ti 
nejodvážnější mohli dát kolem krku.

Žáci se dozvěděli mnoho zají-
mavostí o životě těchto fascinují-
cích tvorů a také o důležitosti jejich 
ochrany v přírodě. Setkání bylo 
velmi inspirativní a přineslo mnoho 
nových poznatků, které žáci jistě 
využijí nejen ve škole, ale i v běž-
ném životě.

Děkujeme panu Forejtovi za 
jeho čas a ochotu podělit se s námi 
o své znalosti a zkušenosti.

Marta Kubicová

Mateřskou školu Písnička na-
vštívil myslivecký tým z Okresního 
mysliveckého spolku Chomutov. 
Petra Kelerová, Petr Keler a fenka 
Afra přišli dětem ukázat, co je náplní 
práce myslivců a jejich čtyřnohých 
pomocníků. Děti mohly zhlédnout 
a opatrně osahat trofeje zvěře, na-
učily se pár slovíček z myslivecké 
řeči (oči=světla, uši=slecha, nohy=-
běhy…), dozvěděly se, jak rozlišovat 
jelena desateráka od špičáka, jak se 
myslivec stará o svůj revír, či jaká 

zvěř žije v našich okolních lesích. 
Děti se mohly přesvědčit o tom, že 
lovecký pes nepotřebuje k pokynům 
slova, ale jen gesta. Afra děti naprosto 
uchvátila svým chováním a posluš-
ností. V rámci kampaně „Celé Česko 
čte dětem“ si děti poslechly pohádku 
Kolouškův sen. Vyprávění bylo pů-
sobivé a poutavé, děti i paní učitelky 
měly na naše hosty dost zvídavých 
otázek, takže doufáme, že tato ná-
vštěva nebyla tou poslední.

Monika Husová, zástupkyně ředitelky

Je libo krajtu kolem krku?

Myslivecký den v MŠ Písnička

V měsíci dubnu čeká předško-
láčky zápis do prvních tříd. Aby se 
seznámili s prostředím velké školy, 
připravují pro ně tradičně učitelé 
společně s žáky ZŠ Na Příkopech 
zábavný program. V lednu se 
setkávají v tělocvičně, v únoru 
v učebnách informatiky a v březnu 
v prvních třídách. Školu navštěvují 
společně se svou paní učitelkou 
z mateřské školy. 

Tento měsíc si vyzkoušeli svou 
obratnost a rychlost ve velké tělo-
cvičně společně s žáky třídy 9.C 
a 8.B a paní učitelkou Schückovou 
a pany učiteli Ďuricou a Paškem 
děti z MŠ Radost, z MŠ Kopretinka 
a z Rodinné MŠ Montessori. 
Všechny děti byly moc šikovné. 
Spolu se svými staršími kamarády 
si společně užili i spoustu legrace. �

V průběhu tří měsíců měly děti 
v MŠ Kamarád, ve třídě U Berušek 
možnost vyzkoušet si zážitkový dá-
rek v podobě lekcí dětské jógy. Pod 
vedením profesionální, milé a zku-
šené lektorky paní Kláry Veselé z jó-
gového studia Santosha v Jirkově 
si děti užívaly hodiny plné pohybu, 
radosti, energie, relaxace. Každá 
lekce byla tematicky motivována 
(podzim, zvířátka v lese, Halloween, 
příběh sv. Martina, čertí rejdění..), 
které si užívali nejen malí jogíni, 
ale i paní učitelky, které se s nad-
šením zapojily. „Velké poděkování 
patří rodičům ‚malé berušky‘, kteří 
nás na projekt nasměrovali a celý 
jej finančně podpořili. Děkujeme 
za krásné obohacení školního pro-
gramu,“ uvedla Jana Benešová, zá-
stupkyně MŠ. �

Vyzkoušeli si, co 
je čeká ve škole

Předškoláci si 
zacvičili jógu
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KŘÍŽOVKA  Ferdinand III. v únoru 1651 vyhověl městu a zrušil úřad zámeckého hejtmana. Chomutov (tajenka). 
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OSMISMĚRKA: Od března 1849 se znovu v Chomutově konaly první  
novodobé (tajenka) bohoslužby. Přijde zaměstnanec za šéfem 

a říká: „Chci přidat.“ – Šéf se 
překvapeně pousměje, poklepe 
ho po zádech a řekne: „No tak 
přidejte!“ 

Vyleze úplně opilý chlap z metra 
a říká kolemjdoucímu: „Byl jsem 
teď u někoho ve sklepě a to bys 
nevěřil, jakou tam měl sbírku 
vláčků.“ 

Babička dala Honzíkovi pod 
stromeček atlas a při rozbalování 
říká: „A Honzíku, važ si ho, sama 
jsem ho používala ve škole.“ – „A 
je v něm už Amerika?“ 

Potkají se dvě žížaly a jedna 
povídá: „Hele, kde máš starýho?“ 
– „Áále, kluci ho vytáhli na ryby..."

"Fuj to je ale ošklivá nevěsta.“ – „No 
dovolte, to je moje dcera!“ „Promiň-
te, nevěděl sem, že jste její otec.“ –  
„No dovolte, já jsem její matka!“ 

Přijdou zebra s tučňákem k fotogra-
fovi. Ten se na ně podívá a zeptá se: 
„Barevně nebo černobíle?“ 

Moje žena si myslela, že viděla 
v kuchyni švába, takže všechno 
postříkala savem a důkladně 
vyčistila. Dneska dám toho švába 
do koupelny.

ANANAS, ANKETA, AUTOMAT, BLAFÁK, BRÁZDA, BŘÍZA, ČÍTANKA, 
FANTOM, CHŮZE, MAKOVICE, MRCHA, ODLIV, POHÁDKA, PRODEJNA, 
SKLUZAVKA, ŠIPKA, TOLERANCERV
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 5. 2.  17.00 My jsme malí muzikanti, ZUŠ T.G. Masaryka
 19. 2.  19.00 PETR ŠPAČEK & BAND – koncert známého violoncellisty k novému albu 

Stronger, Městské divadlo
 20. 2.  17.00 Třídní koncert, ZUŠ T.G. Masaryka
 20. 2.  19.00 KAREL SVOBODA – TÉMA NA ROMÁN- koncert, který připomíná život 

a dílo jednoho z českých králů melodie, Městské divadlo
 25. 2.  18.00 Zimní koncert žáků, ZUŠ T.G. Masaryka
 25. 2.  19.00 FILM&CLASSIC MUSIC CHOMUTOV „VE FILMU“ – klasické a filmové 

skladby v podání komorního orchestru Českého rozhlasu, Městské divadlo
 26. 2.  19.00 VĚRA MARTINOVÁ – JUBILEUM TOUR 2025, Městské divadlo
 27. 2.  17.00 POPELKA – muzikálové představení pro děti, Městské divadlo
 28. 2.  19.00 Minus123minut a Bitches from Eden – koncert, Druhé patro, Ruská ul. 17/3

 5. 2.  9.30 A3V – Rumunsko, jak ho neznáte – přednáší Mgr. Bedřich Fryč, Chomu-
tovská knihovna, velký sál

 5. 2.  18.00 Povídání o bylinkách – beseda s PaedDr. Jiřím Rothem.Chomutovská 
knihovna, učebna č. 66

 6. a 20. 2. 9.00 Virtuální univerzita 3. věku – osobnosti světové moderní architek-
tury, přednáší doc. Mgr. Martin Pavlíček, Ph.D., Chomutovská knihovna, 
učebna 66

 6. 2.  17.00 PŘEDSTAVENÍ KNIHY POVÁLEČNÁ PŘESTAVBA CHOMUTOVA 
V LETECH 1945–1989, Oblastní muzeum v Chomutově, hlavní budova 
Palackého 86

 6. 2.  18.00 Vladimír Váchal – Mongolsko, země nekonečných plání – cestopisná 
přednáška, Chomutovská knihovna, velký sál

 8. 2.  10.00 PTÁČKŮM DO ZOBÁČKU – Rodinné zápolení 2025, Bezručovo údolí
 8. 2.  14.00 DRAČÍ DOUPĚ – stolní hry na hrdiny, nutná rezervace , Prostor, 28. října 

1113/16 Chomutov
 12. 2.  19.00–21.00 Sněžný úplněk , Hvězdárna F. J. Gerstnera Chomutov
 14. 2.  17.30 DETOXIKACE ORGANISMU – přednáška PaedDr. Rotha, nutná rezervace, 

Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov
 14.–15. 2.  Chomutovské deskohrátky – 9. ročník minifestivalu deskových a karet-

ních her, Chomutovská knihovna, sál 2. patro
 15. 2.  9.00 Česká numismatická společnost – klubové setkání otevřené veřejnosti, 

Chomutovská knihovna, učebna č. 66
 15. 2.  10.00–16.00   VALENTYNSKÁ DÍLNA k v ýstavě Folklor žije, Oblastní muzeum 

v Chomutově, hlavní budova Palackého 86
 15. 2.  15.30 PÁNEVNÍ DNO – přednáška fyzioterapeutky S. Štádlerové pro ženy všech 

věkových kategorií, nutná rezervace, Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov
 18. 2.   17.30 JAK SI UCHOVAT VZTAHY? - přednáška psychologa Jeronýma Klimeše, 

Mánesova 38 KCR Horizont (vchod naproti Sportovní hale)
 18. 2.  19.00 LADISLAV ZIBURA – PRÁZDNINY V EVROPĚ – cestovatelský stand-up, 

Městské divadlo
 19. 2.  9:30 A3V – Samotářské včely – přednáší Mgr. Ondřej Vácha, Chomutovská 

knihovna, velký sál
 20. 2.  18.00 Jiří Neumann a Martin Šíl – Africa magica – cestopisná přednáška,Cho-

mutovská knihovna, velký sál
 21. 2.  17.30 INTUITIVNÍ TANEC – tanec pro všechny a následná relaxace, nutná 

rezervace, Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov
 21. 2.  15.00 Knihovnický pisálek – kurz tvůrčího psaní pro děti, lektor Renata Šindelá-

řová Chomutovská knihovna, Bublina 2. patro
 22. 2.  10.00 MUZIKOLADĚNÍ PRO RODIČE S DĚTMI – hudebně pohybové aktivity, 

hra na nástroje, tanec – společné muzicírování, které příznivě ovlivňuje 
vztah s dítětem, nutná rezervace, Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov

 22. 2.  8.00–12.00  SEVEROČESKÉ FARMÁŘSKÉ TRHY, náměstí 1. máje 
 23. 2.  10.00 MUZIKOLADĚNÍ- působení hudby k harmonizaci, hra na nevšední nástro-

je, nutná rezervace, Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov
 27. 2.  18.00 Beseda s Lukefrym – informační beseda se známým českým youtu-

berem v divadle NaOko Chomutov, Kulturní dům KASS – Zahradní 5341, 
Chomutov

 28. 2.  18.00 VÝKLAD ŠAMANSKÝCH KARET – komplexní výklad karet od australské-
ho šamana, nutná rezervace, Prostor, 28. října 1113/16 Chomutov

 4. 2.  19.30 Česko – Rakousko – kvalifikace na Euro 2026, futsal,  
Městská sportovní hala

 9. 2.  8.00 VII. kolo Chomutovské extraligy v disciplinách VzPu 30,40,60  
a VzPi 40,60, Střelnice SSK, Blatenská 804

 11. 2.  17.00 Chomutov x FB HURRICAN Karlovy Vary – florbal junioři,  
Městská sportovní hala

 12. 2.  19.00 Levhartice Chomutov – SBŠ Ostrava – ŽBL, Městská sportovní hala
 14. 2.  19.00 Levhartice Chomutov – Kara Trutnov – ŽBLliga, Městská sportovní hala
 15. 2.  14.00 Levharti Chomutov – GBA Sojky Pelhřimov -finálová skupina 

juniorské ligy, Městská sportovní hala
 15. 2.  16.00 Levhartice Chomutov – Sokol Hradec Králové - extraliga  

juniorek, Městská sportovní hala
 15. 2.  17.30 Piráti Chomutov x HC Baník Sokolov, Zimní stadion
 16. 2.  9.00 III. kolo Chomutovské vzduchové sportky SPVzPi 30+30,  

Střelnice SSK, Blatenská 804
 16. 2.  9.00 Levharti Chomutov – BC Vysočina – finálová skupina juniorské 

ligy, Městská sportovní hala
 16. 2.  11.00  Levhartice Chomutov – Loko Trutnov – extraliga juniorek,  

Městská sportovní hala
 16. 2.  19.00 FC Baník Chomutov x SK Olympik Mělník  – futsal muži A ,  

Městská sportovní hala
 22. 2.  17.30 Piráti Chomutov x VHK ROBE Vsetín, Zimní stadion
 22. 2.  18.00 Chomutov x Znojmo – florbal muži A, Městská sportovní hala
 23. 2.  9.00 Krajský přebor + finále VzPi Muži v disciplinách VzPu 40,60  

a VzPi 40,60, Střelnice SSK, Blatenská 804
 26. 2.  17.30 Piráti Chomutov x HC Stadion Litoměřice, Zimní stadion
 28. 2.  20.00 FC Baník Chomutov x FK Chrudim – futsal muži A, Měst. sport. hala

OTUŽOVÁNÍ NA KAMENCOVÉM JEZEŘE – ÚT a ČT 15.00–16.00,  
SO 8.00–12.00 vstup od Bandy / RANNÍ PLAVÁNÍ – PO–PÁ 6.00–8.00, 
Aquasvět / AQUA AEROBIC – cvičení, PO a ST od 19.00–20.00, Aquasvět / 
KONDIČNÍ CVIČENÍ PRO SENIORY – PO, ST a PÁ 8.30–9.15, Aquasvět – 
relaxační část / CVIČENÍ SENIORŮ – ÚT a ČT 9.30–10.30, Městská sportov-
ní hala / VEŘEJNÉ BRUSLENÍ – aktuální informace www.kultura-sport.cz

 5. 2. st 17.00 Nesmírný  20.00 Echt – film o malíři Janu Mertovi
 6. 2. čt 17.00 Brutalista  19.00 Dakar Sistaz
 7. 2. pá 16.00 Mufasa: Lví král  17.00 Emmanuelle  19.00 Holka od vedle   

20.00 Společník
 8. 2. so 14.00 Zlatovláska  15.00 Paddington v džungli  17.00 Na plech   

18.00 Bob Dylan: Úplně neznámý  19.30 Emmanuelle
 9. 2. ne 14.00 Hokus pokus Diplodokus  15.00 Ježek Sonic 3  16.30 Zlatovláska  

18.00 Vlny  19.30 V dobrém i zlém
 10. 2. po 17.00 Brutalista  18.00 Dakar Sistaz  20.00 Společník
 11. 2. út 17.00 Holka od vedle  18.00 Nesmírný  19.30 Na plech
 12. 2. st 14.30 V dobrém i zlém  17.00 Kočičí odysea / beze slov   

18.00 Šikmý kostel  19.30 Saint-Exupéry
 13. 2. čt 16.00 Captain America: Nový svě  17.00 Holka od vedle   

19.00 Captain America: Nový svět  20.00 Společník
 14. 2. pá 16.00 Captain America: Nový svět  17.00 Dogman   

19.00 Captain America: Nový svět  20.00 V dobrém i zlém
 15. 2. so 14.00 Zlatovláska  15.00 Dogman  17.00 Captain America: Nový svět  

18.00 Emilia Pérez  20.00 Chlad
 16. 2. ne 14.00 Dogman  15.00 Mufasa: Lví král  17.00 Captain America: Nový svět  

18.00 Captain America: Nový svět  20.00 Ty krávo!
 17. 2. po 17.00 Captain America: Nový svět  18.00 Emilia Pérez  20.00 Chlad
 18. 2. út 17.00 Captain America: Nový svět  18.00 V dobrém i zlém   

20.00 Emmanuelle
 19. 2. st 17.00 Echt – film o malíři Janu Mertovi   

18.00 Captain America: Nový svět  19.00 Tundra ve mně
 20. 2. čt 16.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  17.00 Opice   

19.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 Opravdová bolest
 21. 2. pá 16.00 Já, rebelka  17.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená   

19.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 Opice
 22. 2. so 14.00 Paddington v džungli  15.00 Captain America: Nový svět   

17.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená   
18.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 Opice

 23. 2. ne 14.00 Hokus pokus Diplodokus  15.00 Já, rebelka   
17.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená   
18.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 Opravdová bolest

 24. 2. po 17.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená   
18.00 Bob Dylan: Úplně neznámý  20.00 Opice

 25. 2. út 17.00 Captain America: Nový svět   
18.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 V dobrém i zlém

 26. 2. st 17.00 Ty krávo!  18.00 Brutalista  19.30 Vlny
 27. 2. čt 16.00 Tichá pošta  17.00 Opera!   

19.00 Bridget Jonesová: Láskou šílená  20.00 Bez trenek
 28. 2. pá 16.00 Zlatovláska  17.00 Tichá pošta   

19.00 Captain America: Nový svět  20.00 Bez trenek

 10. 2.  19.00 DRAZÍ RODIČE – komedie o rodině, lásce, penězích a chamtivosti,  
Městské divadlo

 11. 2.  19.00 DOBRÉ RÁNO S FINDOU – nekorektní komedie Jana Svěráka,  
Městské divadlo

 22. 2.  16.00 DÁREK – pohádkové představení divadla NaOko Chomutov,  
Kulturní dům KASS – Zahradní 5341, Chomutov

 24. 2.  19.00 NADECHNOUT SE ŽIVOTA – inscenace Divadla Ungelt s Terezou 
Brodskou a Jitkou Smutnou, Městské divadlo
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Cenu Jiřího  
Popela z Lobkovic
Cena je udělována za přínos v nejrůznějších  
oblastech veřejného života. 

Můžete navrhnout žijící i nežijící osobnost, která  
se zasloužila o šíření dobrého jména města Chomutova.

Návrhy zasílejte nejpozději do 30. dubna 2025.

cenajpl.chomutov-mesto..cz

Pravidelné 
akce

VÝSTAVY

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ

 

PODĚKOVÁNÍ DO CHOMUTOVSKÉ NEMOCNICE
Ráda bych touto cestou poděkovala a vyzdvihla kvalitní péči na 
lůžkovém rehabilitačním oddělení chomutovské nemocnice. Po 
TEP kolene jsem byla přeložena na RHB lůžkové oddělení, kde 
jsem byla pacientkou čtrnáct dní. 

Celé oddělení pod vedení primáře MUDr. Davida Richtra pracuje 
na jedničku s hvězdičkou. 

Kvalitní byla péče jak lékařů, sestřiček, tak i celého personálu. 
Práce všech je velice náročná jak po psychické, tak především 
po fyzické stránce. Ani jediný den jsem nezaznamenala, že by se 
někdo choval nepříjemně či neochotně, právě naopak.

Touto cestou bych chtěla ještě jednou všem poděkovat.

 Mgr. Jan Kopecká   

 6. 2. SLEPÁ VÍRA – MATĚJ HRBEK A EDUARDO LARA, vernisáž v 17.00 hodin, 
Chomutovská knihovna, galerie Špejchar. Výstava potrvá do 29. 3. 2025.

 7. 2. HERMANN KRAUΒE KRUŠNOHOŘÍ 1904–1930, vernisáž výstavy v 17.00 
hodin, Oblastní muzeum v Chomutově, kostel sv. Kateřiny, Výstava potrvá do 
30. 3. 2025.

 do 13. 3. ERZGEBIRGE TUNING – JAN VESELÝ –  výstava obrazů, Chomutovská 
knihovna, galerie Lurago 

 do 27. 4. FOLKLÓR ŽIJE – výstava představuje tradiční lidovou kulturu Ústeckého 
kraje. Součástí výstavy budou i tvůrčí dílničky pro školy a veřejnost zaměřené 
na různé textilní techniky. Témata dílen se budou proměňovat dle ročních 
období, od adventu přes masopust až k Velikonocům, Oblastní muzeum 
v Chomutově, hlavní budova Palackého 86

  DETEKTIVNÍ HRA – KRVAVÉ PENÍZE – Netradiční edukační hra –  
Oblastní muzeum v Chomutově, hlavní budova Palackého 86

  VŠEMU SVĚTU NA ÚTĚCHU – sochařství a malířství na Chomutovsku 
a Kadaňsku 1350–1590, Oblastní muzeum v Chomutově, radnice,  
nám. 1. máje 

  POHLEDY DO PRAVĚKU – expozice archeologických nálezů Chomutovska 
a Kadaňska, Oblastní muzeum v Chomutově, hlavní budova Palackého 86

Stálé 
expozice
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Fotbalisté FC Chomutov za-
čali ostrou zimní přípravu před 
začátkem jarní části třetí nejvyšší 
fotbalové ligy. Už nyní je jasné, 
že kádr projde výraznými změ-
nami. V Chomutově už nebudou 
pokračovat bratři Husičové, kteří 
hrávali v základní sestavě. Mladší 
Faris se rozhodl pro konec fotba-
lové kariéry, starší Salih koketuje 
s nabídkami z nejvyšší bosen-
ské soutěže. Chybí také brankář 
David Tomas, který upřednostnil 
zaměstnání, a nejzářivější letní po-
sila Michal Škoda, který se ovšem 
střelecky neprosazoval a po skon-
čení smlouvy už klub zájem o další 
spolupráci neměl. Do týmu se už 

nejspíše nevrátí ani Boubakarry 
Fadika, ale jeho případné an-
gažmá se ještě řeší. Do přípravy 
se zapojili mladíci Rostislav Senft 
(naposledy Jablonec), Kenneth 
Balász (naposledy Most) a Patrik 
Život (naposledy Ústí nad 
Labem). Z hostování se vrátili 
brankář Jan Stránský, záložník 
Ondřej Karásek a útočník Lukáš 
Vymyslický. Trenéři Tomáš Smola 
a Ladislav Doksanský v přípravě 
přivítali i dorostence Františka 
Mikeše, který se výborně ukázal 
v závěru podzimu. Do týmu se na 
zimní přípravu vrátil také Dominik 
Nobst, který v podzimní části týmu 
chyběl. �

Fotbalisté v zimní přípravě mění kádr 

V Chance ŽBL graduje boj 
o umístění v horní polovině tabulky, 
která zaručuje pokračování v nad-
stavbové skupině A1. Levhartice 
přechodně spadly na šestou příčku 
tabulky, ale po jednoznačném vítěz-
ství na hřišti Basketu Slovanka se 
vrátily na třetí místo. 

Levhartice hrály v pohodě od 
začátku navyšovaly rozdíl v bo-
dovém skóre. Osm minut před 
koncem vedly už o 30 bodů. 
Koncentrace povolila, i hráčky 
Slovanky měly několikrát možnost 
se jednoduše prosadit, ale výsledek 
se jim podařilo jen kosmeticky 

upravit. „Do zápasu jsme šli s ně-
jakým taktickým plánem a vcelku 
proběhl tak, jak jsme si řekli. Brzy 
jsme se dostali do vyššího vedení, 
proto chápu, že koncentrace holek 
později už nebyla na sto procent, 
jak by být měla,“ uvedl trenér 
Pavel Staněk s dodatkem, že v zá-
věru bylo jediným zájmem trenérů, 
aby se nikdo z poměrně úzkého 
kádru nezranil.

Teď mají Levhartice ve svých 
rukách, jestli bronzovou po-
zici udrží. Nejdříve nastoupí ve 
středu 12. února doma proti SBŠ 
Ostrava. Ostravačky jsou pouze 
bod za Levharticemi, půjde tedy 
o zásadní poměřování sil. A do-
mácí mají moravskoslezskému 
týmu co vracet, v listopadu na 
jeho palubovce padly o pět bodů. 
Dá se proto čekat vyrovnané 
a dramatické utkání. 

V posledním zápase základní 
části pak Chomutovanky přiví- 
tají Trutnov. V zápase v pátek  
14. února budou chtít uzavřít ligu 
vítězstvím. �

Levhartice sahají po třetím místě 
Chomutovské basketbalistky čekají ještě dva 
poslední zápasy nejvyšší soutěže. Oba je 
odehrají doma. 

Zatímco velká část světa slavila příchod nového roku o půlnoci  
z 31. prosince na 1. ledna, v asijské kultuře se podobný svátek  
odehrává o něco později. Slaví se totiž lunární Nový rok, přičemž  
datum vychází dle gregoriánského kalendáře každý rok na jiný den, a to  
v rozmezí mezi 21. lednem do 21. únorem. Svátek, který je pro obrov-
skou část Asie největším v celém roce, samozřejmě oslavila i vietnam-
ská komunita v Chomutově a jak se již stalo zvykem, na slavnostní večer 
v městském divadle pozvala i řadu hostů. Ti si užili exotický večer plný 
barev, hudby, zajímavého jídla a především veselí.

Na úvodních závodech v ame-
rickém Beaver Creeku si lyžař hned 
vyjel parádní pozice. Ve sjezdu, 
přestože vyrazil s vyšším startov-
ním číslem, a tedy měl před sebou 
rozbitější trať, si vyjel jedenácté 
místo. A v superobřím slalomu mu 
patřila pozice jen o stupínek horší. 
Takže skvělé body a také prémie za 
nejlepší umístění se špatným star-
tovním číslem. 

Následně se lyžařský cirkus 
přesunul do Itálie. Ve Val Gardeně 
jednou dojel mimo body, v druhém 
závodě se znovu dostal na bodova-
nou pozici. Další závody v rovněž 
italském Bormiu byly pro českého 
lyžaře trochu smolné. Po chybě ve 
sjezdu na nepříliš obtížném místě 
Zabystřan upadl a musel si shánět 

nový páteřní chránič. Při tréninku si 
navíc vykloubil rameno. Ale ani to 
mu nezabránilo v tom, aby si v su-
per-G vyjel bodované dvacáté místo, 
se kterým byl velice spokojený.

Po dobrých výsledcích na dal-
ších závodech v Itálii se český 
lyžař poprvé vydal na obávaný 
Hahnenkamm v Kitzbühlu. Tam se 
mu bohužel nedařilo a nebodoval 
ani v jednom závodě. 

Ale i tak český šestadvacetiletý 
závodník vstoupil do sezóny se-
bevědomě. Pomáhá mu i příprava 
s německým týmem, pro kterou 
se rozhodl. Získal tak zázemí, 
které je lepší než v České repub-
lice. Z týmu je nejlepší, ale i pro 
německý tým je přínosem, ostatní 
závodníci od toho našeho mohou 
něco okoukat a přiučit se. 

Jeho cílem je stabilně se pohybo-
vat v elitní třicítce jezdců. V úterý 
4. února odstartovalo v rakouském 
Saalbachu mistrovství světa v alp-
ském lyžování. Jan Zabystřan patří 
mezi naděje českého reprezentač-
ního týmu. �

Zabystřanovi to na svazích jezdí 

Barevné oslavy:  
Vietnamci z Chomutovska 
v divadle přivítali rok 
dřevěného Hada

Chomutovský lyžař a olympionik Jan Zabystřan 
prožívá skvělou sezónu. Daří se mu bodovat  
v závodech světového poháru, a to jak ve 
sjezdu, tak v obřím slalomu. 

Chomutovský 1. Karambol 
klub hledá další hráče. Probíhá 
nábor nových členů klubu 
v technických hrách karambolů. 
„Zúčastňujeme se soutěží a po-
znáváme kulečníkový svět i mimo 
náš region. Rádi bychom mezi 
sebe přivítali mládež, ale uvítáme 
všechny bez rozdílu věku,“ říká 
Gustav Marenčák z kulečníko-
vého klubu. 

Klub má krásnou hernu v kině 
Svět v Chomutově. „Každý se 
může podívat na trénink do naší 
herny, nebo stačí zavolat domlu-
vit se. Trénujeme, zlepšujeme se, 
ale hlavně se bavíme. A taky občas 
vyhráváme. Nikdo si nemusí lámat 
hlavu s tím, jestli hrát umí nebo 
ne. Přijímáme kluky, holky, muže 
a ženy každého věku,“ dodává 
Gustav Marenčák. 

V případě zájmu můžete kontak-
tovat pana Marenčáka na telefon-
ním čísle 603 845 281 nebo na  
e-mailu g.marencak@ seznam.cz. �

Chcete zkusit 
kulečník? Klub 
hledá hráče 

Foto: Marek Gaier, BK Chomutov

Foto: Ladislav Chlíbek 
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